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El nou consultori ofereix més 
espai i millor servei
Les noves instal·lacions, operatives des de 22 de maig, permeten una atenció mèdica ampliada i més 
confortable per a les persones usuàries i els professional, recuperant un serveu essencial al municipi 
després de quatre anys d’absència.

CARTA DE L’ALCALDE

Caldes d’Estrac cele-
bra l’obertura del nou 
consultori local, un servei 
essencial pel municipi, des-
prés d’unes obres que s’han 
allargat més del que inicial-
ment s’esperava. Les noves 
instal·lacions, situades a la 
planta baixa de l’ajuntament, 
es van posar a disposició 
de l’ICS a principis d’any, 
però no ha estat possible 
ultimar tots els elements 
indispensables pel seu bon 
funcionament fins al dime-
cres 22 de maig, en què 
es van realitzar les prime-
res consultes i atencions 
mèdiques.

Amb posterioritat, 
l’Ajuntament i l’ICS van girar 
una visita institucional que va 
permetre constatar el bon 
estat i bon funcionament 
del Consultori, presidida per 
l’alcalde, Albert Batlle i el 
gerent de la Regió Sanitària 
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La posada en marxa del consultori representa una mi-
llora significativa per a la ciutadania de Caldes d’Estrac, 
que durant els darrers quatre anys ha hagut de des-
plaçar-se al consultori de Montalparc, a Sant Vicenç de 
Montalt, a causa del tancament del centre sanitari durant 
la pandèmia. Ara, amb la reobertura, la població recupera 
un servei importantíssim com és l’atenció mèdica.

L’horari del consultori és de dilluns a divendres, de 8 
a 14 hores. Fora d’aquest horari, les persones usuàries 
poden dirigir-se al Centre d’Atenció Primària Sant 
Andreu de Llavaneres de dilluns a divendres a les tardes 
-de 14 a 20 hores- i els dissabtes en horari de 8 a 17 hores. 
Per a urgències fora d’aquesta franja, les atencions es re-
alitzen al Centre d’Atenció Primària Arenys de Mar.

Els horaris del nou consultori

Barcelona Metropolitana 
Nord, Arturo Minguez i amb 
assistència dels regidors Eli-
sabeth Segura, Joan Baró i 
Elena Díaz. Va ser el passat 
14 de juny   

Durant aquesta visita, la 
Dra. Isabel Fontanella, di-
rectora de l’EAP de l’ABS 
de Llavaneres, Sant Vicenç 
i Caldes, va explicar detalla-
dament el funcionament i els 
serveis del nou consultori, 
que ara compta amb més 
de 200 m². Aquest espai 
permet millorar significati-
vament la qualitat del servei, 
oferint tres consultes (una 
més que en l’espai anterior) 
i una quarta sala equipada i a 
punt per atendre les emer-
gències amb accés directe 
des de la plaça de la vila.

A més, el consultori ha 
ampliat la sala d’espera, dis-
posa d’un taulell d’atenció 
al públic més gran i equipat, 
vestidors als professionals i 
amplis magatzems i serveis.

Amb aquestes millores, no 
només augmenten el confort 
per a les persones usuàries, 
sinó que també faciliten el 
treball dels professionals 
sanitaris. El centre és ges-
tionat per l’Institut Català de 
la Salut (ICS) i compta amb 
personal de medicina de fa-
mília, infermeria i atenció a la 
ciutadania.

Per la seva banda, 
l’Ajuntament es fa càrrec del 

manteniment i de la neteja. 
També d’altres serveis 
complementaris, mentre 
s’està a l’espera de signar 
el corresponent conveni de 
col·laboració que reculli tots 
aquests punts, l’aportació 
econòmica que hi fa l’ICS i 
també la utilització dels des-
patxos i de la Sala Polivalent 
per les visites d’especialistes 
(podologia i altres) a més 
d’activitats formatives i de 
salut comunitària que és 
previst s’hi celebrin, segons 
explica la regidora de Salut, 
Marta Romero.

28-29 MISCEL·ÀNIA

Amb l’arribada de 
l’estiu, i després d’un 
llarg silenci de sis mesos, 
imposat per la prohibició 
expressa de publicacions 
institucionals per raó de 
les campanyes electorals 
recentment convocades 
i concloses, vull aprofitar 
aquest espai per compar-
tir les darreres activitats 
que des de l’Ajuntament 
estem duent a terme.

En primer lloc, vull des-
tacar l’intens i sostingut 
treball de totes les àrees 
per tal de tenir la vila i les seves activitats, sempre a punt. Potser 
el més destacat és el del nou consultori de la planta baixa de 
l’ajuntament, que juntament amb la sala polivalent per activitats 
de les entitats, ja funcionen a ple rendiment. L’obra és resultat de 
l’esforç de molts, també, del Govern anterior, fet que vull remar-
car perquè és de justícia, reconèixer-ho.

Hem aconseguit la plena activitat al Mercat Municipal, la successi-
va posada en marxa dels mòduls del parc i una millora significativa 
a les platges amb noves passeres i mobiliari urbà. També hem re-
forçat la vigilància i seguretat –amb la Policia Local, i a la platja 
amb la Creu Roja–, la recollida, adequació i neteja de contenidors, 
carrers, places, jardins –amb limitacions per la sequera.

De portes endins també s’està fent molta feina, com es demostra 
per l’obtenció de diverses ajudes i subvencions per finançar pro-
jectes necessaris que no sempre es poden afrontar només amb 
els recursos municipals. L’aigua, el Pont del Sergent, la Biblioteca 
i la piscina municipal, per ara en són els principals receptors però 
no els únics, ja que se segueix treballant per aconseguir-ne més, 
com seria el cas de la necessària reforma de l’enllumenat públic. 

Alhora s’està treballant intensament en la redacció de dos instru-
ments urbanístics de primer ordre: el nou POUM (Pla d’Ordenació 
Urbana Municipal) i el PEPPiC (Pla Especial de Protecció Patrimo-
ni i Cultural), pels quals aprofito per demanar la màxima implicació 
ciutadana per aconseguir que siguin de veritat els plans de guia 
que Caldes necessita pels propers quinze-vint anys.

Per primera vegada, hem commemorat el Dia de Caldes (9 de 
juliol)  enguany en el 805 aniversari de la seva fundació (1219-2024). 
Ho hem aprofitat per estrenar un nou web municipal que ofereix 
accés fàcil i eficient de l’activitat municipal i del poble. És una 
pàgina encara en construcció que s’anirà completant perquè sigui 
punt de referència per qui vulgui saber més de Caldes (segons les 
estadístiques disponibles, l’any 2023 el web va enregistrar més de 
90.000 visites, línia verda a part).

En general, a les pàgines següents, hi trobareu un resum de les 
activitats dels darrers sis mesos que, per força és limitat. Agraeixo 
en nom propi i de l’Ajuntament totes les entitats i persones que 
han fet i fan possible que l’activitat mai s’aturi.

Per acabar, us desitjo a tots un bon estiu ple de salut i benestar. 
Treballant o gaudint de les merescudes vacances i a l’espera de 
la nostra Festa Major de primers de setembre. Continuem entre 
tots, fent de Caldes el lloc més preciós possible on tots/es ens 
sentim orgullosos de viure’l i viure-hi.

Albert Batlle
Alcalde de Caldes d’Estrac

Un espai de salut propi i 
de qualitat

Les obres del centre 
han anat a càrrec de 
l’Ajuntament, tal com 
s’havia previst en el seu 
moment. Es van iniciar a 
finals d’abril de l’any 2023 
i es van acabar just al des-

embre, després d’alguns 
canvis de planejament tals 
com els tractaments i aïlla-
ments antihumitat. Després, 
ha fet falta l’adequació de la 
instal·lació, a més d’ultimar 
les seves connexions a les 
xarxes públiques de salut, 
perquè pogués entrar en 
funcionament.

Aquesta obra, encavalcada 
entre l’acció de dos governs 
municipals, posa punt final a 
un període massa llarg sense 
atenció mèdica presencial i 
permet que els ciutadans cal-
dencs gaudeixin d’un servei 
de primer nivell susceptible 
de ser encara millorat en els 
pròxims temps, en funció de 
la programació sanitària ge-
neral i de la que localment es 
pugui aplicar.
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Per un 
Caldes 
d’Estrac 
sense 
amiant

Les directives europees i 
la llei estatal 7/2022, de re-
sidus i sòls contaminants, 
obliga a la retirada de totes 
les instal·lacions de fibro-
ciment pels efectes nocius 
que ocasiona a la salut de les 
persones.

La Generalitat de Ca-
talunya va requerir als 
ajuntaments que elabores-
sin un cens d’instal·lacions i 
emplaçaments amb amiant, 
raó per la qual, el consistori 
va contractar a principis de 
l’any 2024 els serveis d’una 
empresa especialitzada 
perquè determinés les que hi 
havia a Caldes. El resultat és 
que se n’han detectat 16 que 
hauran de ser desmuntades 
i eliminades abans de l’any 
2028 segons els protocols 
establerts.

L’Ajuntament ja ho ha 
comunicat als afectats, de-
manant que actuïn com més 
aviat millor, i alhora els ha 
facilitat informació perquè 
puguin demanar ajudes a la 
Generalitat. També s’han 
posat a disposició els Serveis 
Tècnics Municipals.

El Ple aprova el pressupost 
2024: 5,6 milions d’euros
Enguany, el capítol 1, de despeses de personal (2,3 M€), s’incrementa perquè, 
entre altres raons, s’han incorporat els professionals de l’Escola Bressol, que 
torna a ser de gestió directa de l’Ajuntament

Els vots favorables 
del Govern (GdE-JxC), 
l’abstenció del PSC i el 
vot negatiu d’ERC, van 
determinar que el Ple Muni-
cipal aprovés el pressupost 
per l’any 2024, xifrat en 
5.602.712 €, uns 500.000€ 
més que la previsió inicial del 
2023 (5.101.401€)

Precisament en aquesta 
diferència rau la justificació 
del retard en la presenta-
ció del pressupost 2024. El 
Govern ha pogut quadrar 
les xifres per poder atendre 
les despeses compromeses, 
entre les quals, el crèdit de 
900.000€ demanat el 2022 
que no hi contava. I ho ha fet, 

Caldes rebrà 
528.000 € per 
millorar la xarxa 
d’aigua

El Govern ha negociat i 
obtingut la màxima subven-
ció possible (300.000€) que 
podia concedir l’ACA (Agèn-
cia Catalana de l’Aigua) per 
millorar la xarxa de subminis-
trament d’aigua en els punts 
que, d’acord amb l’empresa 
gestora del servei (SOREA) 
es consideren, en pitjor mal 
estat, un cop arranjats els 
dels carrers Mercè, Major i 
Església. 

A aquesta quantitat, 
s’hi ha d’afegir l’ajut de 
228.000€ que ha concedit 
la Diputació de Barcelona 
en el seu programa de Mi-
llora d’Abastament d’Aigua 
pel 2024-2025, que com-
plementarà el finançament 
del conjunt de les obres que 
sens dubte significaran una 
millora important del servei.

Des de fa unes setmanes 
ja s’està treballant en l’àmbit 
tècnic i administratiu per 
enllestir els detalls tècnics 
i de gestió que hauran de 
permetre que el calendari 
d’execució no s’allargui més 
enllà de l’any 2025. 

En el seu dia, quan es va 
saber la concessió dels ajuts, 
l’alcalde Albert Batlle i el 
Govern, van convocar el per-
sonal de l’ajuntament i els 
van agrair la feina feta per 
aconseguir-les. 

‘Capgròs’ retira la notícia falsa sobre l’Hotel Colón i 
es disculpa amb l’Ajuntament

Sol·licitada una subvenció per a redactar  
el projecte de canalització de la Riera

Com a resultat de les 
gestions fetes i després de 
diverses reunions del Govern 
amb l’Agència Catalana de 
l’Aigua (ACA), l’Ajuntament 
ha tramitat la petició d’ajut 
econòmic per a la redacció 
del projecte actualitzat de 
soterrament de la riera de 
Caldes, com a pas previ ne-
cessari per a després, un cop 
el projecte estigui enllestit, es 

pugui incloure la seva exe-
cució en els Plans d’Acció 
que cada quatre anys exe-
cuta l’ACA a tot Catalunya.

Es tracta d’una reivin-
dicació pendent des de fa 
molts anys, quan el projec-
te de soterrament es va 
executar a mitges (només 
des del Camí Ral a la platja) 
perquè els diners previs-
tos per la Generalitat pel 

conjunt de l’obra, es van con-
centrar en la connexió viària 
entre la Riera, el pas sota la 
via i l’enllaç amb el passeig de 
les Moreres.

Mercè Torras, primera fase  

Commemoració del Dia de Caldes
Acte institucional centrat en el Manifest i el capitell romànic de l’Església Parroquial

Una seixantena de perso-
nes, entre les quals regidors/
es de l’Ajuntament i convi-
dats de municipis veïns, es 
van aplegar a la Sala Cultural 
per assistir i compartir l’acte 
institucional que per prime-
ra vegada s’havia convocat 
per commemorar el Dia de 
Caldes (9 de juliol), en l’any 
805 des de la seva fundació 
(1219-2024).

Primer, l’alcalde Albert 
Batlle, va llegir el Manifest de 
la diada. En poques parau-
les va resumir la trajectòria 
històrica de Caldes, tot 
remarcant la seva particula-
ritat d’haver estat sempre 
protagonista principal de les 
seves decisions. Es va referir 
a les dificultats històriques, 
sovint superades, de ser un 
petit gran poble i va expres-
sar amb contundència la 

voluntat de seguir-ho sent 
durant molts anys més. 

Tot seguit, l’historiador 
Joaquim Graupera, va de-
lectar l’auditori amb una 
exposició amena i erudita 
sobre el tresor que signi-
fica el capitell romànic que 
es conserva a l’Església 
Parroquial i que serveix 
de pica d’aigua beneite-
ra, situat habitualment a 
l’entrada del temple.

Segons Graupera, es 
tracta d’una peça molt sin-
gular, datada a finals del 
segle XII, segurament tras-
lladada a Caldes en època 
posterior i que apareix 
reflectida en nombrosos 
textos històrics, alguns 
dels quals, publicats per ell 
mateix, ja fa més de trenta 
anys. En va descriure tots 
els seus elements, amb 

profusió de dades, tot acom-
panyat també d’un breu però 
substancial repàs de la his-
tòria més antiga del temple 
parroquial caldenc.

L’acte va cloure amb les 
preguntes dels assistents i 
compartint un lleuger pis-
colabis que es va servir en 
concloure els parlaments.

En resposta a la publica-
ció d’una notícia falsa sobre 
l’activitat del Balneari Mu-
nicipal i l’Hotel Colón a la 
revista comarcal ‘Capgròs’, 
el Govern de l’Ajuntament 
va exigir una rectificació 
i disculpes per la difusió 
d’informació incorrecta. La 
notícia publicada conte-

nia suposades opinions del 
Govern que mai van ser 
expressades ni confirma-
des per cap membre de 
l’Ajuntament, inclòs l’alcalde.

En resposta a aquestes 
demandes, la revista ‘Ca-
pgròs’ ha decidit retirar la 
notícia i ha presentat les 
seves disculpes formals a 

Mentre s’ultima la trami-
tació administrativa per a 
formalitzar la titularitat mu-
nicipal de l’immoble després 
de la dissolució de la Fundació 
Privada que fins a 2022 n’era 
el titular i un cop obtinguts els 

permisos i autoritzacions 
necessàries, l’Ajuntament 
ha culminat la primera fase 
dels treballs de conserva-
ció de l’edifici, col·locant 
una pèrgola de protecció a 
la façana de la Riera, similar 

Participació
58,70%

Vots emesos
1.328

Vots blancs
15 (1,12%)

Vots nuls
7 (0,52%)

Candidatura

CAT-JUNTS+
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12 de maig: resultat de les eleccions 
al Parlament de Catalunya
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32,62%

14,83%
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5,45%

4,54%

3,33%

2,87%

0,98%

0,30%

23,61%

CAPÍTOL INGRESSOS

Impostos directes 2.491.580 €

Impostos indirectes 120.000 €

Taxes i altres ingressos 1.213.365 €

Transferències corrents  1.218.866 €

Ingressos patrimonials  358.900 €

Alineació inversions reals  -

Transferències de capital -

Actius financers -

Passius fiunancers 200.000 €

TOTAL 5.602.712 €

Pressupost municipal
Ingressos previstos pel 2024

CAPÍTOL DESPESES

Despeses de personal 2.377.490 €

Despeses de béns 
corrents i serveis 2.126.700 €

Despeses financeres 52.500 €

Transferències corrents 300.450 €

Fons de contingència   -

Inversions reals  200.000 €

Transferències de capital -

Actius financers -

Passius fiunancers 545.572 €

TOTAL 5.602.712 €

Despeses previstes pel 2024

recuperant part del deute 
pendent de l’anterior pro-
pietat de l’hotel Colon (uns 
600.000€) i afegint roma-

nent de tresoreria, després 
de destriar el que és real del 
que només és comptable.

l’Ajuntament. L’editor de 
la revista ha reconegut 
l’error en la publicació i ha 
promès prendre mesures 
per assegurar-se que futu-
res notícies compleixin amb 
els estàndards de veracitat i 
rigor periodístic.

Participació
43,27%

Vots emesos
998

Vots blancs
4 (0,40%)

Vots nuls
5 (0,50%)

Candidatura

PSC

Vots %

9 de juny: resultat de les eleccions 
al Parlament europeu
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PACMA

AG. ELECTORES

ESCAÑOS BLAN.
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28,49%

15,20%

11,88%

5,74%

4,12%

3,22%

1,71%

1,71%

0,40%

25,67%

a les habituals en les obres de 
rehabilitació de façanes urba-
nes, en previsió de possibles 
incidents. 

Aquesta instal·lació de se-
guretat, ha permès retirar les 
tanques que des de fa set anys 
impedien el pas de vianants 
per la zona. I s’ha col·locat 
després que els Serveis Tèc-
nics Municipals i professionals 
externs especialitzats, hagin 
formalitzat vàries visites 
d’inspecció per comprovar 
l’estat real de tota l’edificació, 
per tal d’assegurar la vialitat i 
eficàcia de les noves mesures 
de protecció.

Amb tota la informació 
tècnica obtinguda, ara es 

redactarà el projecte de con-
servació de l’edificació per 
tal assegurar-ne la consoli-
dació, a l’espera que a més 
llarg termini es prengui la 
decisió corresponent sobre 
el destí futur de l’immoble.
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ACTUALITAT: ENSENYAMENT

El projecte ‘Hola, ja soc aquí’ dona 
la benvinguda als nadons de 2023
És una iniciativa municipal per acompanyar les famílies durant els 
primers mesos de vida dels seus fills i filles

L’Àrea de Dona i Polítiques 
d’Igualtat de l’Ajuntament ha 
consolidat el projecte ‘Hola, 
ja soc aquí’, una iniciativa 
destinada a acompanyar les 
famílies durant els primers 
mesos de vida dels seus 
nounats. Aquesta proposta 
municipal ha anat guanyant 
popularitat i enguany ha in-
corporat noves activitats 
per enriquir l’experiència de 
les famílies.

El dissabte 3 de febrer va 
tenir lloc un dels moments 
més especials del projecte: la 
realització de la foto grupal 
dels nadons nascuts durant 
el 2023. L’acte va permetre 
reunir les diferents famí-
lies i establir connexions 
significatives entre elles. 
D’aquesta trobada, va sorgir 
la idea de crear un espai de 
criança perquè les famílies 
es puguin trobar regular-
ment i compartir les seves 
experiències, una iniciativa 
que l’Ajuntament ja està tre-
ballant per fer realitat.

Les famílies participants 
en la jornada van rebre una 
còpia de la fotografia grupal, 

la qual també serà immor-
talitzada a la Biblioteca Can 
Milans dins del llibre dedicat 
als nadons, convertint-se 
així en part de la història del 
municipi.

Dins del marc d’aquesta 
iniciativa, el projecte també 
ha inclòs xerrades mensuals 
fins al juny. Amb aquest tipus 
d’activitats, l’Àrea de Dona i 
Polítiques d’Igualtat con-
tinua treballant per oferir 
suport i recursos a les fa-
mílies, fomentant un entorn 
de criança comunitari i 
enriquidor.

Treball d’emocions amb el 
suport de gossos a l’escola
Es pretén potenciar les habilitats de comunicació i relació 
de l’alumnat, mentre milloren la seva autoestima i autonomia

Els alumnes de sisè de 
primària de l’Escola Sagra-
da Família han participat 
aquest curs en una ex-
periència única durant el 
segon trimestre, treba-
llant activament les seves 
emocions amb el suport de 
dos gossos. Acompanyats 
pel “mestre pelut” i amb la 
col·laboració de la psicòloga 
i educadora de Serveis So-
cials, han descobert un nou 
món d’aprenentatge i crei-
xement personal. Alhora, 
adquireixen un millor conei-
xement de les seves pròpies 
emocions i les dels altres, 
així com desenvolupar la ca-

pacitat de controlar-les de 
manera efectiva.

Per mitjà de les inte-
raccions amb els gossos, 
l’alumnat també està tre-
ballant a millorar les seves 
relacions i habilitats socials, 
com l’empatia i l’interès pels 
altres. Ho fan mitjançant 
activitats motrius específi-
ques amb els animals, com 
ara acariciar-los o passejar, 
incentivant així el sentit de 
la responsabilitat i les habi-
litats de lleure dels alumnes. 
Aquest projecte compta 
amb el suport econòmic de 
la Diputació de Barcelona i 
l’Ajuntament.

Millores 
a les 
escoles

Els dies de vacances esco-
lars de la passada Setmana 
Santa, van permetre que 
l’Ajuntament programés i 
executes intervencions de 
millora i de manteniment als 
edificis escolars. Potser la 
més visible és la d’aportació 
de sauló als patis d’infantils 
del CEIP i als exteriors de 
l’Escola Bressol, atès que 
els espais s’havien degradat 
força per les inclemències 
del temps i pel seu ús.

També es van pintar les 
portes i distribuïdors de les 
escales d’emergència ex-
teriors i es van condicionar 
els plafons malmesos de 
diversos espais interiors. 
Són accions puntuals, però 
importants que fan possible 
condicionar millor l’entorn 
escolar en benefici dels seus 
alumnes.

Un curs intens, bonic i de canvis a 
l’Escola Bressol
Aquest curs, després de molts anys, l’Ajuntament ha tornat a gestionar 
directament l’Escola amb un balanç molt positiu

A l’inici es va enviar una en-
questa a totes les famílies 
per conèixer el grau de satis-
facció amb el començament 
de curs i la nova gestió mu-
nicipal. Aleshores el resultat 
va ser molt bo. Ara, en fina-
litzar el curs, s’està duent a 
terme una altra enquesta 
per saber com ha anat i en 
quins aspectes s’ha de mi-
llorar de cara al següent. 
L’objectiu no és un altre que 
oferir a les famílies el millor 
servei possible i, amb la seva 
ajuda, progressar any rere 
any.

A l’escola enguany hi ha 
hagut dues estances: una de 
0-2 amb 8 infants i una altra 
de 2-3 amb 17  infants. Per al 
pròxim curs, la matrícula in-
crementarà una mica, però 
hi ha espai més que suficient 
per a tots i totes.

Una de les prioritats de 
l’Ajuntament és procurar 
que les instal·lacions estiguin 
sempre en perfecte estat i, 
per això, s’inverteix el màxim 
per millorar-les i que les 
nenes i els nens estiguin en 
un ambient segur, acollidor i 
pedagògic.

La ubicació de l’Escola 
Bressol és excepcional, tant 
pel seu accés fàcil com per 
tot el paisatge que l’envolta. 
A més, està al costat del 
centre de Primària, i això 
contribueix a desplegar ac-
tivitats conjuntes perquè el 

pas de l’Escola Bressol a la 
de Primària sigui impercep-
tible per als infants. Tampoc 
cal oblidar que el fet que les 
dues escoles estiguin juntes 
facilita també la logística de 
les famílies.

La direcció pedagògica 
de l’Escola Bressol intenta 
que es facin el màxim pos-
sible d’activitats lúdiques i 
recreatives per facilitar els 
diferents aprenentatges 
que s’hi treballen. Com a 
exemple, unes poques de les 
moltes activitats que es fan 
són anar a la biblioteca del 
poble, compartir espais amb 
l’escola d’Infantil i Primària, 
col·laborar amb la fundació 
Palau amb el projecte ‘Petis 
grans artistes’ o la sortida 
familiar a la granja, entre 
d’altres.

Dia de Caldes
9 de juliol de 2024

805 Anys d’història

MANIFEST

Enguany celebrem per primera vegada d’una 
manera formal el DIA de CALDES en comme-
moració de l’aniversari de la constitució del lloc 
de Caldes d’Estrac. Ni més ni menys que 805 
anys d’història ens contemplen des d’aquell 
llunyà 9 de juliol de 1219.

Per aquelles dates no érem molts. De fet mai 
ho hem estat, però el cert és que durant més 
de vuit segles hi hem sigut. Tots els vaivens de 
la història comuna dels catalans ens han afec-
tat, mes o menys segons els casos, però amb 
el tret diferencial que des del primer moment, 
Caldes sempre ha estat territori autònom amb 
capacitat de decisió pròpia. 

Primer, vam ser quadra o alou, és a dir, inde-
pendents sense més amo que Deu i el rei, segon 
es deia a l’època. Després, des de 1396 carrer 
extern de la ciutat de Barcelona, amb funcio-
nament autònom, sota l’advocació, protecció i 
guiatge del Consell de Cent barceloní.

Arran de la desfeta de l’onze de setembre de 
1714 vam passar a ser municipi independent, 
igualment com tots els altres llocs del Mares-
me i de Catalunya. I des de llavors, amb més 
o menys gràcia i saviesa, ens hem anat gover-
nant amb ajuntaments, alcaldes i regidors. A 
vegades democràtics, i a vegades no tant, però 
segur sempre amb ganes de fer el millor pel 
conjunt dels ciutadans caldencs.

Fa poc vam celebrar els 800 anys. Va ser 
una fita històrica que va servir per recordar-
nos a tots d’on venim i perquè hi som. Som 
tots hereus de l’esforç i la tenacitat dels nos-
tres predecessors que no sempre han gaudit 

de les millors circumstàncies possibles, pro-
bablement sempre condicionats per l’escassa 
entitat relativa de la nostra població, encabi-
da en un petit tros de terreny que no arriba al 
quilòmetre quadrat, encaixada entre termes 
municipals veïns molt més grans i amb més re-
cursos i per tant, de comparació impossible. 

Érem pocs, però érem tossuts. Segurament 
l’aigua termal i el mar ens hi ha ajudat i potser 
la Fàtima i en Busquets també. Ho érem i ho 
continuem sent. Ningú ens farà desistir de la 
nostra voluntat de ser-hi i de transmetre-ho 
als nostres descendents. Caldes ha estat, és i 
seguirà sent un petit gran poble. 

No defallirem. Ens esforçarem. Tant units i 
tant intensos com vulguem i sapiguem. Tenim 
sobre la taula reptes a resoldre que condicio-
naran el nostre futur. Les grans obres a les 
infraestructures que ens afecten com la N-II, el 
tren, la riera o les platges, i les internes com 
el nous Plans Urbanístics, d’Equipaments i de 
Patrimoni. Entre tots els resoldrem bé. N’estic 
segur. 

Fa 805 que Caldes existeix. Sense pausa però 
amb intensitat. Per això, avui i tots els dies, ce-
lebrem el nostre aniversari

Que passeu un molt bon DIA DE CALDES 

Albert Batlle i Salvanyà 
Alcalde
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ACTUALITAT: VIA PÚBLICA

Més miralls 
per a més 
seguretat 
S’han renovat, restituït i 
instal·lat nous miralls en 
ubicacions perilloses

Emmarcat dins la cam-
panya de seguretat viària 
impulsada des de les àrees 
de Governació i Via Pública, 
la Brigada Municipal amb 
l’assessorament tècnic de la 
Policia Local està procedint 
a la renovació, restitució o 
instal·lació de miralls a la via 
pública en ubicacions pe-
rilloses amb l’objectiu de 
millorar la visibilitat i la segu-
retat de les maniobres.

Es reforça la recollida de brossa
Coincidint amb l’increment 

de l’afluència de veïns, 
veïnes i visitants al muni-
cipi, s’amplia la freqüència 
de recollida de les fraccions 
de rebuig, envasos, paper i 
cartró. Així doncs, fins al 15 
de setembre s’augmentarà 
la freqüència de la recollida 
del rebuig (cinc dies a la se-
tmana), d’orgànica (quatre 
dies) i dels envasos, el paper 
i el cartró (tres dies a la 
setmana).

Aquest increment del 
servei es mantindrà uni-
forme a totes les àrees de 
manera sistemàtica, però 
el reforç també es farà ex-
tensiu a tots aquells punts 
d’aportació que en moments 

Informació 
i civisme a 
l’abast

Amb l’arribada de l’estiu i 
de major afluència de veïns i 
visitant, l’ajuntament refor-
ça l’objectiu de fomentar el 
civisme i facilitar informació 
dels serveis municipal, amb 
la figura de l’Agent Cívic 
que cada dia recorre els ca-
rrers del municipi per ajudar 
en el que calgui i també per 
controlar les deficiències o 
possibles incompliments de 
les normes de convivència i 
bon veïnatge del municipi.

A part, cada divendres 
s’instal·la a Mercat Setma-
nal Municipal per atendre 
directament qualsevol con-
sulta i també per facilitar els 
contenidors de reciclatge 
d’olis i matèria orgànica, ca-
lendaris, a més d’informació 
diversa sobre la recollida de 
brossa i altres activitats dels 
Serveis Públics Municipals.

Millores a les platges: noves 
passeres i més punts verds

Per tal de facilitar l’entrada 
a la zona de banys assistits 
i en general per accedir a 
l’aigua, aquest 2024 s’han 
instal·lat 95 metres lineals 
de noves passeres, amb 
100% de material antillis-
cant, resistents a les altes 
temperatures i amb senya-
lització de línies blanques per 
facilitar el seu ús a persones 
amb dificultats visuals. 

També s’han col·locat a la 
platja de les Barques i a la del 
Bassiot, prop de la guingueta 
“Mele”, per facilitar l’accés a 
l’aigua tant per a persones 
amb mobilitat reduïda com 
per a persones usuàries dels 

banys adaptats i també per 
a infants.

D’altra banda, l’Àrea de 
Medi Ambient està treba-
llant també per reservar un 
espai sense fum, situat al 
costat de l’espigó de la platja 
de les Barques per preservar 
un entorn natural saludable i 
fomentar hàbits saludables. 

En concret, la platja caldenca 
disposa de més de 10 punts 
verds (papereres selectives) 
situades en llocs estratègics 
i ben senyalitzats i també de 
lavabos públics d’accés lliure 
a les guinguetes habituals.

Per ara, les dutxes es man-
tindran tancades, per acord 
conjunt de tots els municipis.

La Creu Roja vigila les platges aquest estiu
La Creu Roja Local va 

guanyar la licitació que va 
convocar l’Ajuntament i es fa 
càrrec del Servei de Vigilàn-
cia i Prevenció de les platges 
durant l’estiu de 2024.

Per cinquè any consecutiu, 
la Creu Roja Local ha guan-
yat el concurs, aquest cop 
amb una notable aportació 
de mitjans i de personal amb 
l’evident objectiu de millorar 
l’assistència a les persones 
usuàries de les platges i de 
prevenir possibles accidents.

El servei, a més, incorpo-
ra el dels Banys Assistits 
per a persones amb dificul-
tat de mobilitat – del qual 

s’informarà oportunament 
quan es posi en marxa- i 
també un vehicle tot terreny 
i dues motos aquàtiques, a 
banda de les magnífiques 
instal·lacions del seu Punt 
de Socors de la platja de les 
Barques.

Des del 5 de juny i fins al 
24 de setembre, hi haurà el 
servei d’atenció i vigilància a 
les dues platges de Caldes, 
en horari de 10 a 18 h els dies 
laborables, i fins a les 19 h els 
caps de setmana i festius.

D’altra banda, la Creu Roja 
facilita el servei de polse-
res identificatives per als 
menors que ho sol·licitin. Per 

acabar, també tindrà cura 
de la qualitat sanitària de 
l’aigua, d’hissar les bande-
res sobre l’estat de la platja 
i d’usar el servei de megafo-
nia .

ACTUALITAT: VIA PÚBLICA

Objectiu: enllumenat públic al dia
L’estat de conservació i d’eficiència de l’enllumenat de la vila és força precari. Són freqüents episodis d’apagades, resultat 
del pas del temps i de la manca d’inversió

El Govern Municipal s’ha 
fixat l’objectiu de revertir el 
mal estat de l’enllumenat de 
la vila. Ja disposa d’una audi-
toria energètica redactada 
per la Diputació de Barce-
lona que detalla la situació 
actual i que fixa una inver-
sió necessària de 596.000€ 

per actualitzar, homologar 
tot el material, llumeneres i 
conduccions incloses, natu-
ralment sempre sota criteris 
d’eficàcia i utilització de les 
noves tecnologies que per-
metran un funcionament 
digitalitzat i centralitzat que 
estalviarà costos un cop es-

Regularització de les 
llicències de guals

Des de les Regidories de 
Via Pública i Governació 
s’està treballant en la regu-
larització de les llicències de 
gual al municipi que permet 
l’ús restringit de la via públi-
ca (vorera), per a l’entrada i 
sortida de vehicles privats, ja 
sig  ui en edificis o solars.

Durant la fase inicial de la 
campanya s’ha dut a terme 
un treball de camp exhaustiu 
per identificar els principals 
punts d’incompliment, com 
guals no tramitats, guals 
sense placa o amb senya-
lització inadequada, a més 
dels casos en què ni s’ha 
tramitat cap permís ni s’ha 
abonat la taxa correspo-
nent, d’acord amb el que es 
preveu a les Ordenances 

Municipals (núm. 10). Amb 
l’objectiu que tothom pugui 
acollir-se a la campanya, es 
demana que qui no tingui el 
gual degudament acreditat, 
procedeixi a fer-ho abans del 
30 de setembre, a l’OAC de 
l’Ajuntament.

Durant l’estiu també hi haurà 
bus els diumenges i festius

Des del 15 de juny i fins al 30 
d’agost es podrà fer servir la 
línia C21 cada dia de la set-
mana. La línia de transport 
públic C21 també funcionarà 
els diumenges i dies festius 
fins al dia 30 d’agost amb 
l’objectiu de facilitar a la ciu-
tadania l’accés a la platja i 
de l’opció de més desplaça-
ments urbans.

El recorregut, que també 
incrementa el nombre de 
viatges els dissabtes, enllaça 
Sant Vicenç amb l’estació de 
Rodalies de Caldes d’Estrac. 
Durant tot l’any, el servei 
està operatiu de dilluns a 
dissabte.

S’instal·len semàfors intel·ligens 
per millorar la seguretat viària

A partir de primers de juny, 
l’Àrea de Governació i la Poli-
cia Local van posar en marxa 
una campanya de prevenció 
de la seguretat viària que, 
a part de la instal·lació de 
semàfors intel·ligents itine-
rants a diversos indrets del 
municipi, amb la difusió de 
missatges i recomanacions 
que ajudin a prevenir possi-
bles accidents.

Aquests semàfors indiquen 
la velocitat de circulació en 
verd si és dins els límit es-
tablert o en vermell si el 
sobrepassa. També enregis-
tren el pas dels vehicles i la 
seva intensitat. Inicialment, 
ja s’han instal·lat a la Riera, 
a la sortida de la corba de la 
plaça de l’Ajuntament, sentit 
baixada i al carrer Lluís Com-
panys, també de baixada, per 

regular la sovint excessiva 
velocitat dels que hi accedei-
xen des de l’entrada a Caldes 
pel carrer Fornaca. Poste-
riorment, s’aniran situant en 
altres indrets.

tiguin instal·lades. El Govern 
ha demanat subvenció a la 
mateixa Diputació per fer 
front a la despesa, i està en 
negociacions amb l’IDAE 
(Instituto para la Diversifica-
cion y Ahorro de la Energia) 
del Ministeri d’Indústria i 
amb l’ICAEN (Institut Català 

de l’Energia) de la Generali-
tat) per tal d’aconseguir el 
finançament necessari, ja 
sigui per fer front a la refor-
ma de cop o per les etapes 
que permetin els recursos 
obtinguts.

La barca de la plaça de 
les Barques recupera la 
seva esplendor 
La Brigada Municipal ha dut a terme una restauració d’aquest 
element tan característic del litoral caldenc

La restauració i posterior 
pintat de l’emblemàtica “Cu-
rrusclas”, barca de pesca 
construïda l’any 1968 pel 
caldenc Alfred Mont, mestre 
d’aixa de prestigi, ha com-
portat no poques hores de 
feina detallada i curosa per 
poder restablir la integri-
tat i imatge que mai hauria 
d’haver perdut, d’ençà que 
va ser donada a l’Ajuntament 
pels seus propietaris, Jaume 
Isern i Martí Pigrau. La Briga-
da Municipal ha estat qui ha 
executat la restauració que 
s’enllestirà amb una tanca 

de corda que servirà, no per 
impedir-hi el seu accés, sinó 
com a element dissuasiu.

Es troba en la que sempre 
serà coneguda com a plaça (o 
platja) de les Barques en me-
mòria i record de l’activitat 
marinera de Caldes.

puntuals ho requereixin. A 
més, durant l’època estival 
també s’intensifica la neteja 
en les àrees de contenidors 

i el servei de recollida de 
voluminosos.
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ACTUALITAT: PROMOCIÓ ECONÒMICA, COMERÇ I TURISME

Tradició i gastronomia a la 30ª 
edició de la Pesolada 
Del 15 de març a l’1 de maig, mitja dotzena de restaurants van proposar plats i menús amb el pèsol floreta 
com a protagonista

La Pesolada de Caldes 
d’Estrac, que enguany 
commemora el seu 30è ani-
versari, va ser la primera 
manifestació de promoció 
dels pèsols del Maresme i 
es va consolidar com una 
de les activitats més desta-
cades de la localitat. Aquest 
esdeveniment va esdevenir 
una oportunitat perfecta 
per tastar la gastronomia 
autòctona, passejar per la 
vila i, sobretot, deixar-se 
sorprendre per un excel·lent 
equip de restauradors i res-
tauradores que són exemple 
de creativitat, tradició i bona 
cuina.

Del 15 de març a l’1 de maig, 
mitja dotzena de restau-

rants van oferir plats i menús 
donant el màxim protago-
nisme al pèsol floreta, una 
varietat molt especial pel 
seu sabor fi i alhora dolç. En 
aquest sentit, la regidora de 
Promoció Econòmica, Marta 
Romero, va mostrar el seu 
convenciment de potenciar 
la festa tot remarcant que 
“cada any es congreguen 
centenars de persones a 
Caldes d’Estrac vingudes 
d’arreu, un fet que eviden-
cia que els restauradors i les 
restauradores preparen au-
tèntiques delícies en honor a 
aquest llegum icònic”.

ACTUALITAT: PROMOCIÓ ECONÒMICA, COMERÇ I TURISME

Tres establiments de Caldes 
revaliden la certificació 
Biosphere Sustainable Lifestyle
El Balneari de Caldes d’Estrac, els apartaments Voralmar i l’Oficina de Turisme de l’Ajuntament han 
obtingut de nou el distintiu, per la seva aposta per la qualitat i la sostenibilitat turística

En un acte celebrat a 
l’Espai d’Arts Escèniques 
Casal d’Alella el passat 
dimarts 13 de febrer, el Con-
sorci de Promoció Turística 
del Maresme va fer entrega 
de les certificacions Bios-
phere. En el cas de Caldes, 
els tres establiments han 
renovat la seva certificació, 
tal com ja van ser distingits 
l’any 2023, i han rebut un 
merescut reconeixement 
pel seu compromís amb la 
qualitat i la sostenibilitat 
turística i amb el seguiment 
dels Objectius de Desenvolu-
pament Sostenible.

La regidora de Turis-
me, Marta Romero, va 
recollir les certificacions 

atorgades a l’Oficina de 
Turisme i va manifestar 
que “estem treballant per 
ajudar a augmentar la com-
petitivitat de les empreses 
turístiques del municipi, per 
això, participar en progra-
mes com aquest contribueix 
significativament a millorar 
en la gestió mediambiental 
i la protecció del patrimoni 
cultural del poble i del con-
junt de la comarca”.

Un segell que evidencia 
compromís per la 
sostenibilitat

La vila celebra el Win Win Marquet
El passat dissabte 13 de 

juliol es va celebrar al Parc 
Joan Maragall el Win Win 
Market. Aquesta fira ha 
estat una aposta del con-
sistori, juntament amb la 
Diputació de Barcelona, 
pels productes sostenibles i 
l’economia circular en trac-
tar-se majoritàriament d’un 
mercat de productes de 
segona mà, productes usats 
i refabricats. A banda de les 
més de 20 parades que es 
varen instal·lar a la plaça de 
les barques, els visitants van 
poder gaudir d’un espai lúdic 
amb música en viu, cantants 
i DJ’s, foodtruks de gelats, 

creps i empanades argen-
tines. Els més petits també 
varen poder gaudir d’una 
zona especialment habilitada 
per a ells amb jocs i d’altres 
activitats.

Aquesta fira va tenir un 
gran èxit de participació i ha 
estat molt ben rebuda i va-
lorada tant pels assistents 
com pels paradistes. Durant 
tota la tarda de dissabte 
es va poder viure un gran 
ambient festiu, amb gran 
afluència de gent on grans i 
més petits van poder gaudir 
de la jornada fins ben entra-
da la nit.

El Biosphere és un segell del Sistema de Turisme 
Responsable de l’Instituto de Turismo Responsa-
ble (ITR), liderat a la província per la Diputació de 
Barcelona i la Cambra de Comerç de Barcelona i 
gestionat a la comarca pel Consorci de Promoció 
Turística Costa del Maresme. El certificat reco-
neix la feina feta en matèria de gestió sostenible, 
conservació mediambiental, protecció cultural, 
desenvolupament socioeconòmic i satisfacció del 
client.

Es liciten els mòduls del Parc Maragall
El passat mes de maig es 

va dur a terme la licitació 
dels mòduls de servei 3-4 
i 5-6 del Parc Maragall. Es 
varen rebre tres ofertes per 
cadascun dels mòduls lici-
tats, tanmateix, una vegada 
adjudicats a les empre-
ses que varen obtenir més 
puntuació, aquestes varen 
renunciar a l’adjudicació. 

Davant la perspectiva de 
tenir els mòduls tancats, 
des de l’àrea de Promo-
ció Econòmica es va dur a 
terme un nou procediment 

per tal que els interessats 
que no havien pogut licitar 
o no havien estat seleccio-
nats poguessin accedir-hi 
novament. Fruit d’aquestes 
gestions, s’ha pogut adju-
dicar el mòdul 5-6 (l’antic 
Frankfurt) que ara passarà a 
anomenar-se Burguer Trip. 
Malauradament, no s’han 
presentat interessats pels 
mòduls 3-4 els quals pròxi-
mament tornaran a ser 
objecte d’una nova licitació.
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ACTUALITAT: IGUALTAT I DONA

8M: Dia de les 
Dones

El 8 de març, es van convo-
car diverses activitats per 
commemorar el Dia Interna-
cional de les Dones a Caldes 
d’Estrac. L’Ajuntament va 
organitzar esdeveniments 
culturals i reivindicatius, 
com un viatge en el temps 
al matí a l’Espai Jove, seguit 
per la lectura del Manifest a 
la plaça de la Vila a les 11:30 
h. A la tarda, es va realitzar 
un taller de Defensa Per-
sonal al Dojo d’Aikido i un 
taller de ‘Dones de Foc’ a 
la Sala Cultural. A causa de 

Les Tres Viles 
commemoren el 
Dia de l’Orgull
Les 3 viles van preparar un vídeo reivindicatiu en la 
lluita pels drets LGTBIQ+

El passat 28 de juny, Caldes 
d’Estrac va celebrar el Dia 
de l’Orgull. Aquest any, la 
iniciativa va anar més enllà 
de les fronteres locals, unint 
forces amb Sant Andreu de 
Llavaneres i Sant Vicenç 
de Montalt per commemo-
rar el Dia per l’Alliberament 
Lesbià, Gai, Transexual, Bi-
sexual i Intersexual.

Una de les accions més 
significatives d’aquesta cam-

panya va ser l’elaboració 
d’un vídeo reivindicatiu, 
destinat a donar suport a 
les persones del col·lectiu 
LGTBIQ+. Aquesta iniciati-
va conjunta va tenir com a 
objectiu principal vetllar pel 
respecte als drets de totes 
les persones i manifestar una 
postura ferma de tolerància 
zero davant la discriminació 
i les desigualtats.

Van tenir lloc diferents activitats per a commemorar 
la jornada

la pluja, el Vermut Musical 
amb l’actuació d’Ana Rossi, 
previst per aquell dia, es va 
ajornar fins al dissabte 6 
d’abril.

Amb aquest conjunt 
d’activitats, l’Ajuntament 
va destacar la importàn-
cia de promoure la igualtat 
de gènere i va convidar la 
ciutadania a participar ac-
tivament en la celebració 
del Dia Internacional de les 
Dones, fomentant la cons-
ciència crítica i la reflexió.

Contra l’abús i el 
maltractament de les 
persones grans
El passat dissabte 15 de 

juny, Caldes d’Estrac va com-
memorar el Dia Mundial de la 
Presa de Consciència sobre 
l’Abús i el Maltractament a 
les Persones Grans amb una 
jornada plena d’activitats. 
L’objectiu de l’esdeveniment 
va ser sensibilitzar la co-
munitat sobre les diverses 
formes de maltractament 
que poden patir les persones 
grans i promoure un major 
respecte i cura cap a aquest 
col·lectiu.

La jornada va comptar amb 
una caminada i amb jocs de 
taula intergeneracionals. 
Va ser una oportunitat no 
només per gaudir d’un matí 
d’activitats lúdiques, sinó 
també per reflexionar sobre 
la realitat del maltractament 
a les persones grans. 

ACTUALITAT: GENT GRAN

ACTUALITAT: MEDI AMBIENT

Conclou amb èxit 
l’Expo-Aigua
Es va instal·lar a la plaça de les Barques

Durant les quatre setma-
nes que va durar l’exposició 
d’Agbar, ‘Operació Aigua’, 
sobre la importància de 
cuidar l’aigua com un recurs 
natural escàs, una nota-
ble quantitat de persones 
s’hi van apropar per conèi-
xer més detalls del cicle de 
l’aigua i de les recomanacions 
d’estalvi que s’hi conte-
nen. També els alumnes de 
l’escola que en van fer una 
experiència pedagògica. Des 
de l’Ajuntament es valora 
molt positivament l’activitat 
elaborada per la companyia 
Agbar, i alhora s’adverteix 
que malgrat les pluges de fa 
uns dies, la situació d’alerta 
per sequera continua vigent.

“L’objectiu divulgatiu de 
l’exposició s’ha aconseguit, 
també el d’incrementar la 

conscienciació ciutadana. 
La majoria de la població 
està al cas de la precarietat 
de la situaciói es comporta 
adequadament, però malau-
radament encara hi ha 
persones insolidàries que 
infringeixen la normativa 
vigent i protagonitzen activi-
tats amb l’aigua actualment 
no permeses”, va expli-
car respecte de l’exposició 
l’alcalde Albert Batlle.

P a r a l · l e l a m e n t , 
l’Ajuntament ha aprovat una 
Ordenança de regulació del 
consum per lluitar contra 
la sequera, que recentment 
ja ha entrat en vigor i que a 
les mesures d’estalvi hi afe-
geix la potestat municipal de 
controlar les activitats i de 
sancionar les infraccions.

Pla de xoc per 
millorar l’entorn 
vegetal
Des de principis de març, l’Àrea de Via Pública ha 
intensificat els treballs de cura de l’arbrat i plantes

La feina per condicionar 
la via pública no coneix des-
cans i menys amb l’arribada 
del bon temps. Pel que fa als 
arbres i plantes de parcs, 
jardins i parterres, la se-
quera condiciona l’activitat 
de regadiu, però la Brigada 
i l’empresa responsable del 
seu manteniment, tenen 
cura que les plantes sobre-
visquin i alhora aprofiten 
per podar-les fins on sigui 
necessari.

Des de principis de març, 
l’Àrea de Via Pública ha in-
tensificat els treballs, que 
ara ja són ben evidents als 
ulls de qualsevol ciutadà 
que s’ho miri. L’entrada des 
de l’N-II, el carrer Callao, els 
parterres de Can Muntanyà, 
les jardineres del Camí Ral, el 

Parc de la Bassa, els entorns 
del Parc de les Ginesteres i 
del carrer Verdaguer són 
només alguns dels punts on 
la feina feta és més evident. 
També el passeig dels Angle-
sos i els tamarius de la platja.

Sequera: millora, però 
encara en estat d’alerta

Des del 25 de juny, Caldes d’Estrac ha passat 
d’excepcionalitat a alerta per sequera. En aquesta fase, 
no es poden superar els 250 litres per habitant i dia. Us 
informem de les noves restriccions. 

Malgrat aquest nou escenari, al qual s’arriba gràcies als 
darrers episodis de pluges, cal continuar vetllant per un 
consum responsable d’aigua. 

La Generalitat de Catalunya ha elaborat el portal de se-
quera a través del qual es pot fer el seguiment de l’estat de 
sequera de cada municipi i de les mesures que s’apliquen 
en cada situació. 

En aquests moments, ens trobem en la fase groga, 
d’escenari d’alerta.
• El límit per persona i dia és de 250 litres i inclou activi-

tats econòmiques i comercials.
• Reducció de la dotació de reg agrícola en un 25%.
• Reducció del 5% dels consums d’aigua dels usuaris 

industrials.
•  Reducció del consum d’aigua en els usos recreatius (5% 

en usos assimilables a urbans i 25% en reg).
• Reducció de les dotacions per a reg de parcs i jardins; 

prohibició d’ompliment de fonts ornamentals, llacs arti-
ficials, etc. i de mànegues d’aigua per neteja de carrers, 
façanes, vehicles, etc.

• S’estableixen limitacions a l’ompliment parcial de pisci-
nes d’aigua dolça.

 
Podeu visitar el web www.sequera.gencat.cat 
per conèixer les mesures específiques.

Combatent el mosquit tigre
L’insecte és reconegut per tenir ratlles blanques i pon els 
ous en petites acumulacions d’aigua estancada

La Regidoria de Salut Pú-
blica torna a posar en marxa 
el control periòdic del mos-
quit tigre. Aquesta actuació 
consisteix a abocar larvicida 
als embornals per prevenir 
la proliferació de l’insecte. 
S’executa en col·laboració 
del Consell Comarcal del 
Maresme.

El mosquit tigre pon els 
seus ous en petites basses 
d’aigua estancada en àrees 
exteriors properes a la 
presència humana. Els ex-
perts recomanen eliminar 
les acumulacions d’aigua on 
puguin reproduir-se i criar 
larves. El consistori demana 
la col·laboració dels veïns 
per no facilitar habitats on 

puguin créixer les larves del 
mosquit.
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ACTUALITAT: ESTIU A CALDES ACTUALITAT: ESTIU A CALDES

L’Estat refarà les platges entre 
Arenys i Llavaneres
Encarrega la redacció del projecte tècnic que inclourà espigons

Així es va acordar a la 
reunió convocada per la 
Subdelegada del Govern de 
l’Estat a Barcelona, Pepin 
Beltran, amb assistència 
dels alcaldes dels quatre 
municipis afectats, Aleix 
Neira de Sant Andreu de 
Llavaneres, Javier Sandoval 
de Sant Vicenç del Montalt, 
Estanis Fors d’Arenys de 
Mar i Albert Batlle de Caldes 
d’Estrac, amb presència 
també del Delegat de Costes 
de l’Estat a Catalunya, Diego 
Fernàndez.

En el decurs de la reunió 
que fa uns mesos havia de-
manat l’alcalde caldenc, es 
va fer un repàs històric de 
l’evolució de la platja al llarg 
del temps, es va constatar 
que l’aportació de sorra 
que es va fer ara fa just 30 
anys (1994) no s’ha conso-
lidat i que per força, ara cal 

actuar perquè aquest tram 
de costa disposi de les plat-
ges que sempre havia tingut 
que a més, també són ne-
cessàries per a la protecció 
d’infraestructures (com la 
via del tren o passejos) i equi-
paments o habitatges.

La Subdelegada va expli-
car que ja s’han redactat els 
Plecs de Condicions per re-
dactar el projecte tècnic que 
haurà de concretar l’abast 
de les obres, tot dient que 
segur inclouran aportació de 
sorra i també els elements 
de defensa (espigons) en la 
quantitat i estructura que 
tècnicament es considerin 
necessaris.

Igualment, i a preguntes 
dels alcaldes, la Subdelegada 
va confirmar el compromís 
del Ministeri de fer-se càrrec 
del cost de la intervenció, 
tant del projecte, com de la 

seva execució, un cop s’hagi 
consensuat amb tots els 
municipis implicats el seu 
contingut exacte.

També a requeriment dels 
alcaldes es va determinar 
que el termini per redactar 
el projecte serà de més o 
menys un any, i que després 
-i molt important- s’haurà 
de concretar la Declaració 
d’Impacte Ambiental que 
haurà d’assegurar la mínima 
o nul·la afectació de l’entorn 
ecològic (dos anys de ter-
mini) per poder finalment 
executar les obres en un ho-
ritzó de tres a quatre anys.

A la sortida de la reunió, 
l’alcalde s’ha mostrat es-
perançat i il·lusionat: “Per 
primera vegada en molts 
anys els ajuntaments i el 
ministeri anem a una i hi 
ha compromisos concrets 
sobre la taula, més enllà 

de les presentacions i pro-
clames que fins ara hem 
presenciat. De fet, la pro-
posta genèrica es coneix des 
de 2014, però ara s’aposta 
per corregir-la on calgui 
perquè no afecti l’entorn 
marí i perquè serveixi per 
retornar la configuració de 
la platja, en el cas de Caldes, 
a la d’espigons amb caletes 
que havia tingut”.

“Això no obstant, caldrà 
veure com s’enllesteix el 
projecte per comprovar 
que sigui així. Llavors serà 
el moment en què Caldes 
haurà de confirmar el seu 
suport i compromís amb 
l’actuació que finalment es 
determini. Mentrestant, se-
guirem atents a l’evolució 
dels esdeveniments”, con-
clou Batlle.

Millores a la platja de les Barques
Acord per retirar les restes de la llanxa malmesa

No ha estat fàcil per 
l’enrevessat dels tràmits 
administratius i legals que 
s’havien de fer, però final-
ment el Govern ha arribat 
a un acord amb l’entitat 
Salvacat (Associació de 
Voluntaris de Salvament Ma-
rítim) perquè es faci càrrec 
de l’embarcació i la retiri de 
la platja de les Barques, lloc 
on ha estat, fent-se malbé i 
sense ús, durant els darrers 
anys.

L’embarcació va ser com-
prada l’any 1996 per la 
Diputació de Barcelona i 
cedida a l’Ajuntament. El seu 
cost va ser de 29.236€. La 
Creu Roja la va utilitzar fins 
al 2012, data en què es va de-
clarar no apta pel servei i es 
va fondejar al Port Balís on 
va romandre fins a 2016, en 
què va ser traslladada, a pe-
tició municipal, per l’entitat, 
als seus tallers d’Arenys de 
Munt per veure de recu-
perar-la, atès el deplorable 
estat en el qual es trobava.

Després, la situació es 
va complicar per manca 
d’acord, ja que l’Ajuntament 
no va voler assumir el cost 

de la reparació i pupil·latge 
de l’embarcació, desacord 
que desembocà en què, a 
finals de 2022, es va retor-
nar a la platja de Caldes, on 
avui encara es troba, fent-se 
encara més malbé, si és que 
això és possible.

Fa unes setmanes, el 
Govern ha recuperat el fil 

de la història per tal de fer 
possible una eventual recu-
peració o, si escau, la seva 
retirada o desguàs. Les con-
verses amb Salvacat s’han 
concretat finalment amb 
l’acord pel traspàs del que 
queda de la llanxa perquè 
l’entitat provi de recupe-
rar-la. El preu s’ha fixat en 

l’equivalent als costos no 
pagats per l’Ajuntament 
durant aquests anys (més de 
3.000 €, pupil·latge a part) 
i en la seva retirada de la 
platja de les Barques.

Cap a  la reobertura de la piscina
El Govern ultima el projecte de rehabilitació. De moment, ha aconseguit 53.000 € de subvenció.

Per posar de nou en 
funcionament la piscina mu-
nicipal, tancada per manca 
d’explotació de l’anterior 
govern des de finals de 2021, 
fan falta recursos econòmics 
i mesures correctores tècni-
ques i de funcionament per 
adaptar ara el conjunt de la 
instal·lació a les normatives 
sanitàries vigents. A part, la 
sequera i la seva limitació de 
consum d’aigua, tampoc hi 
ha ajudat.

No obstant això, el Govern 
ha maldat per avançar en 
la solució del problema. Ha 
decidit optar a la condició 
tècnica de “refugi climàtic” i 
ha aconseguit una subvenció 
per reforma de 53.000 € de 
la Diputació de Barcelona.

Al mateix temps, s’han co-
mençat a aplicar mesures 
correctores i d’adequació 

del sistema de tracta-
ment i depuració d’aigües i 
s’està redactant el projec-
te definitiu de les reformes 
necessàries que, ineludible-
ment, passaran també per 
dotar de vestidors i serveis 
la instal·lació.

Encara no hi ha data per 
l’execució de les obres, però 
es treballa amb la hipòtesi del 
darrer trimestre d’enguany, 
si bé, no es descarta es 
puguin escurçar els terminis 
en funció de l’evolució dels 
preparatius. 

Davant, d’esquerra a dreta, Estanis Fors (AdM), Alex Neira (SALL), Pepin Bertran (Subdelegada), Albert Batlle (CdE) i Javier Sandoval 
(AdM). Darrere, Diego Fernandez i Ana Castañeda (Demarcació Costes Estat).



16 17

ESPECIAL MERCAT MUNICIPAL

El Mercat Municipal, un 
espai emblemàtic en plena 
revitalització

El Mercat Municipal viu una etapa de reno-
vació i creixement que combina la seva rica 
història amb una visió de futur innovadora i sos-
tenible. Amb la incorporació de nou mobiliari, 
l’obertura de noves parades i un pla estratègic 
per a la seva modernització, el mercat situat 
a la Riera de Caldes es consolida com un espai 
vital i dinàmic al cor de la vila.

L’edifici modernista d’inicis del segle XX es renova amb nou mobiliari, noves 
parades i un pla d’acció per potenciar la competitivitat i sostenibilitat del mercat

Una oferta rica i variada

El Mercat Municipal, 
situat en l’antic Ateneu 
Popular Rosa d’Or, està 
experimentant una revita-
lització significativa gràcies 
a diverses iniciatives impul-
sades per l’Ajuntament i els 
paradistes. Recentment, el 
consistori, en col·laboració 
amb els titulars de les para-
des del mercat, va instal·lar 
nou mobiliari urbà a la 
vorera del recinte. Aques-
tes noves taules, cadires i 
tamborets permeten als 

clients degustar els produc-
tes directament al mercat, 
creant un espai de convi-
vència i gaudi gastronòmic. 
Aquesta acció fomenta 
una experiència de compra 
més completa i atractiva, 
convertint el mercat en 
un punt de trobada social i 
gastronòmica.

D’altra banda, el passat 30 
de novembre es van signar 
els contractes amb els nous 
titulars de les parades 2 i 3, 
adjudicades mitjançant un 
procés públic de selecció. 
“Visible Productions”, amb 
el projecte AMA (Àsia al 
Mercat) a la parada 2, ofereix 
sushi, menjars asiàtics, cafès 
i delicatessen per empor-
tar. Per la seva banda, “La 
Granjeta” ocupa la parada 3 
amb una oferta de produc-
tes de proximitat, com olis, 
fruits secs, làctics, infusions, 
conserves, mel i produc-

tes d’higiene i cosmètica 
personal. 

Paral·lelament, l’Ajuntament 
està treballant per adju-
dicar l’última parada que 
resta desocupada, amb 
l’objectiu d’aconseguir la 
plena ocupació del mercat 
per primera vegada en molts 
anys. Aquesta ocupació total 
reflectirà l’atractiu i el po-
tencial de creixement del 
mercat, convertint-lo en un 
pol d’atracció tant per als 
comerciants com per a con-
sumidors i consumidores.

El pla d’acció, en procés
A banda d’aquestes mi-

llores físiques i d’ocupació, 
la Regidoria de Promoció 
Econòmica ha rebut una 
subvenció de 5.400 euros 
de la Diputació de Bar-
celona per elaborar una 
diagnosi de l’activitat co-
mercial del mercat i el seu 
entorn. Aquest estudi per-
metrà desenvolupar un pla 
d’acció de futur, consensuat 

amb els paradistes, orientat 
a la sostenibilitat i la digitalit-
zació. Aquest pla d’acció té 
com a objectiu incrementar 
la competitivitat del mercat, 
adaptant-lo a les noves ten-
dències de consum i a les 
necessitats de la comunitat.

ESPECIAL MERCAT MUNICIPAL

Anna Solà: 
“He fet tota la vida al mercat”

Quant de temps fa que esteu al mercat?
Quatre generacions. Jo soc la quarta, i quan em jubili aga-

farà el relleu el meu fill. Vaig començar darrere al taulell quan 
era molt jove, i quan el meu pare es va jubilar, als 80 anys, vaig 
agafar el relleu. Som la parada més antiga del mercat. 

Què és el que més valoreu de ser en un espai com aquest? 
El contacte amb els veïns i veïnes, ser aquí cada dia, poder 

parlar amb la gent que compra el nostre producte. A més, 
també hem fet un grup especial amb els comerciants del 
mercat; al cap i a la fi, estem junts tot el dia i coneixem el 
que passa a les nostres vides. Això sí, no t’enganyaré: és dur 
aixecar-se cada dia tan d’hora per posar-ho tot a punt per 
primera hora del matí.

Quins són els canvis que heu notat darrerament?
Un canvi del públic. Estàvem perdent públic, perquè les ge-

neracions que tota la vida estaven desapareixent. Ara, però, 
notem un corrent nou de gent jove que no compra a les grans 
superfícies i que prefereix venir aquí, tenir contacte amb no-
saltres i deixar-se aconsellar per nosaltres. 

Què és el que milloraries del mercat?
La il·luminació, perquè considero que és molt freda, i els 

banys, que haurien de ser més accessibles per a les persones 
grans que ens visiten. També m’agradaria que tingués més 
visibilitat des de l’exterior, des de la façana: hi ha gent de tota 
la vida de Caldes d’Estrac que no saben que som aquí, que 
aquí hi ha un mercat. 

Carnisseria Anna Solà

Àngels Torrents: 
“Ara sembla que el mercat té més vida”
Fa tres generacions que som aquí, va començar amb el negoci 

la meva àvia. Jo soc la tercera generació, vaig agafar el relleu de 
la parada cap al 2008 o el 2009, i ara hi treballo amb la meva 
parella. 

Com vas començar al Mercat Municipal?
Fa tres generacions que som aquí, va començar amb el negoci 

la meva àvia. Jo soc la tercera generació, vaig agafar el relleu de 
la parada cap al 2008 o el 2009, i ara hi treballo amb la meva 
parella. 

Què suposa per a tu poder vendre en aquest espai?
Em facilita tenir tracte diari amb la gent. Tot i que soc d’Arenys 

de Mar, he crescut aquí a Caldetes, he anat aquí a l’escola.

Quina ha estat la dinàmica dels últims mesos?
S’ha revitalitzat, amb l’arribada de la pizzeria i de La Granjeta. 

Ara sembla que hi ha més vida, la gent entra més, i això es nota. 

Què milloraries?
L’aparcament. Els clients i els comerços del centre del poble 

ens queixem principalment d’això, costa molt aparcar aquí a la 
vila. També m’agradaria que es fes més difusió del mercat.

Fruites i verdures Mercè
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Marta Mimoso: 
“Els nostres productes generen curiositat”

Quant fa que sou al mercat?
Som una de les noves incorporacions, hi som des del 8 de 

març.

Quina rebuda han tingut els vostres productes?
En fem una valoració positiva. La nostra és una parada de 

productes asiàtics i tenim molts productes que encara són 
desconeguts. A la gent li causa molta curiositat i s’apropen, 
encara que no vinguin a comprar. Molta gent ens pregunta, o 
volen provar productes, estem contents de la resposta. 

Com va sorgir el projecte?
Com a veïns de Caldetes, i família amb dues filles petites, 

vam veure que no hi havia moltes opcions de menjar fàcil per 
endur, sobretot oriental. I com que a nosaltres ens agrada 
molt aquest món, ens hem encoratjat.

Com és el dia a dia al mercat?
Estem notant la dinamització del mercat, que ve més gent. 

Destaco també la proximitat amb la gent del poble. Fins i tot 
alguns veïns i veïnes ens han donat les gràcies per obrir noves 
parades i per proposar novetats al poble. I això ens encanta!

Què és el que milloraries del mercat?
El seu aspecte extern, perquè no és molt visible. Seria una 

bona idea posar un directori, perquè des de fora es vegin les 
parades que hi ha. Potser ara serà més visible, amb la terras-
sa. A més, també ens van bé els esdeveniments que es fan al 
mercat, com la Nit de Tapes, i ens agradaria que n’hi hagués 
més sovint.

Asia al Mercat

Nerea Mosquera: 
“Apostem per la proximitat”
Quant fa que sou al mercat? 
Hi som, jo i els meus pares, fa 20 anys, des del 2014. Els 

meus pares van obrir una peixateria a Mataró el 1993 i vint 
anys després van decidir fer el salt aquí, al mercat. 

Com és el vostre producte?
Apostem per la proximitat i la qualitat. El nostre peix és 

salvatge: la majoria arriba de la llotja d’Arenys de Mar. I també 
treballem amb altres punts del país, especialitzats en alguns 
productes, com per exemple el musclo del Delta.

Què destaques del mercat?
El dia a dia, la proximitat de la gent, la fidelitat dels clients. 

Tenim una venda molt tradicional, de gent que opta per com-
prar als mercats municipals en lloc de les grans superfícies, 
que busca qualitat de producte i certa relació amb els comer-
ços que hi ha.

Què milloraries del mercat? 
L’aire condicionat, perquè a l’estiu sigui més confortable 

ser aquí, la seva visibilitat i difusió, i l’aparcament, sobretot. 
d’això, costa molt aparcar aquí a la vila. També m’agradaria 

que es fes més difusió del mercat.

Peixateria La Xarxa

ESPECIAL MERCAT MUNICIPAL

Sofía Noelia Martínez: “Vaig saber que 
era una oportunitat que calia aprofitar”

Quant fa que heu obert?
Vam obrir al març, aproximadament el dia 17. 

Com vas decidir començar aquest projecte?
Quan vaig arribar a Caldes d’Estrac, em va encantar la idea 

que hi hagi un mercat municipal, però un cop vaig entrar em 
va saber greu veure-hi parades buides. Per això, quan van 
sortir les parades a licitació, vaig saber que era una oportu-
nitat que volia aprofitar. Vaig analitzar la resta de parades i 
proposar un producte que pugui complementar la resta, com 
és la venda a granel. El camí fins aquí no ha estat fàcil, perquè 
l’he impulsat jo sola, però estic molt contenta del resultat.

Com han sigut els primers mesos?
Molt bé, hem fet un grup bonic amb els companys i com-

panyes del mercat. I pel que fa al públic, al principi sí que em 
va costar una mica integrar-lo al dia a dia de la gent, perquè 
ofereixo producte a granel ecològic, però he notat una evolu-
ció. Ara també oferiré tapes, aprofitant que el mercat s’està 
orientant cap al menjar cuinat. El meu públic és variat, ve 
gent jove i gent gran. 

Què milloraries del mercat?
Afegiria aire condicionat, perquè fa calor, ens ajudaria a 

mantenir millor els productes. També milloraria els banys i 
posaria una llum més càlida, que convidi la gent a entrar i a 
estar-s’hi. Els comerciants no tenim problema a ajudar a mi-
llorar el que faci falta. 

La Granjeta, producte a granel

Enric Vilalta: “La gent prova el 
nostre producte i torna”

Quant fa que sou al mercat?
Des del 15 d’agost del 2023. Ara farà un any i 

hem tingut una bona acollida. És un negoci que 
tenim amb el meu germà i hi treballem diferents 
persones. També tenim pizzeries a Santa Coloma 
i a Badalona. 

Com va sorgir la idea d’instal·lar-vos a 
Caldes?

Perquè jo visc aquí a Caldes. Venim de família 
de mercat i, en veure la parada, vaig saber que 
tenia possibilitats. Per això vam treballar amb 
l’Ajuntament per modificar l’horari del mercat, 
per tal d’obrir més tard, i canviar el sentit el 
mercat, orientar-lo cap al menjar fet i per empor-
tar juntament amb les parades de productes. És 
una fórmula potent. És un lloc que convida gent 
de fora a venir: també tenim clientela de Llavane-
res, Mataró i Arenys. 

Què és el que milloraries del mercat?
La climatització, i li faria una actualització gene-

ral. Però no li calen canvis ‘a grosso modo’.

Pizzicato

ESPECIAL MERCAT MUNICIPAL
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ESPECIAL SANT JORDI I FIRA D’ENTITATS

Sant Jordi omple de llibres i 
roses Caldes d’Estrac
El municipi va acollir presentacions de llibres, cinema, la Fira d’Entitats i moltes 
altres propostes durant tot l’abril

Caldes d’Estrac ha celebrat 
enguany Sant Jordi amb un 
programa d’activitats cultu-
rals. Entre elles, els ‘dijous 
a la Palau’, que es van con-
vertir en una cita fixa amb 
sessions sobre Shakes-
peare, cinema i filosofia. El 
divendres 12 d’abril, la Fun-
dació Palau va presentar el 
llibre ‘La paraula i el món’, 

de Lluís Solà, mentre que 
el diumenge 14 d’abril, es 
van organitzar ‘Passejades 
literàries per Caldes’ i un 
taller familiar d’art a la Fun-
dació Palau.

Els més petits van gaudir 
d’un taller infantil de Sant 
Jordi a la Biblioteca Can 
Milans el divendres 19 d’abril. 
El dissabte 20 d’abril, es va 

celebrar l’entrega de premis 
de la 41a Mostra Literària 
del Maresme a la Sala Cultu-
ral de l’Ajuntament.

El diumenge 21 d’abril, 
l’epicentre de les activitats 
va ser la Fira d’entitats a 
l’Esplanada de Can Muntan-
yà, amb exhibicions locals, 
com el ball de gegants i 
capgrossos, i la projecció 

documental dels 40 anys del 
Correfoc de Caldes d’Estrac. 
La Fundació Palau va oferir 
una jornada de portes ober-
tes i la presentació del llibre 
‘Cor trencat. Mort i vida de 
Carles Sabater’.

L’acte final va ser la revet-
lla de Sant Jordi amb una 
lectura en veu alta a les tres 
residències del poble.

ESPECIAL MERCAT MUNICIPAL

Plena ocupació: també s’adjudica 
la Parada 6

Després de molts anys, per 
fi es pot anunciar que ben 
aviat, totes les parades del 
mercat estaran en funcio-
nament. Han fet falta vàries 
licitacions consecutives per 
anar adjudicant les parades. 
Des de l’àrea de Promoció 
Econòmica, però no s’ha de-
sistit i finalment, la número 
6 que era l’única que queda-
va tancada, també ha estat 
adjudicada i obrirà en les 
properes setmanes. 

Serà una Vermuteria que, 
a més oferirà platets i mon-
taditos. Salmó, conserves, 
embotits, formatges i altres 
productes com espàrrecs, 
carxofes... Cervesa ben 
llençada, amb art! Vermut, 
protagonista. Vins naturals 

Bar Bar

i a granel. En definitiva, una 
oferta de “vermuts de barri”.

L’adjudicatari, la re-
gidora de Promoció 
Econòmica, Marta Romero, 
l’alcalde, Albert Batlle, 
van signar el contracte 
d’adjudicació a les dependèn-
cies municipals. Ambdós van 
formular els millors desitjos 
al nou paradista que es va 
mostrar molt il·lusionat pel 
projecte que ara comença.

Mireia Sànchez: 
“Tot allò que ens ha enamorat quedarà 
plasmat en la nova vermuteria”

Com enfoqueu la nova vermuteria del Mercat?
Es dirà Bar Bar. Amb la meva parella, l’Òscar Gómez, ens 

hem quedat la parada número 6 del mercat municipal, l’última 
que quedava lliure. Obrirem a finals de juliol. És un espai de 
vermuts, tapes, llauna i algun embotit. Volem que la gent 
vingui i gaudeixi de l’espai, que estiguin còmodes, que puguin 
dinar alguna cosa, o fer un berenar-sopar.

Farem servir productes poc coneguts, i sobretot molt pro-
ducte català als vins i als vermuts, i llaunes de bona qualitat. 
Està previst que a l’estiu obrim a les tardes, de 19 a 23h, apro-
ximadament, i al cap de setmana, de 12 a 16 i de 19 a 23 h, 
aproximadament. A l’hivern ja ho veurem, segons la demanda.

Com va sorgir aquesta idea?
Perquè som uns ‘vermuteros forofos’ i volem encomanar 

aquesta passió. Ens encanta el vermut, fem moltes voltes 
pertot arreu anant a locals. Som amants dels bars de tota la 
vida, i del vermut a bon preu. Tot allò que ens ha enamorat, ho 
hem bolcat en la nova vermuteria.

Per què heu escollit el Mercat de Caldes?
Perquè el poble ens agrada molt, fins i tot ens hem plantejat 

en algun cop traslladar-nos-hi. La meva parella és de Mataró, 
i jo d’Arenys de Mar, i passem bona part del nostre temps 
lliure aquí, a Caldetes. És un poble on, al cap i a la fi, vivim, tot 
i que el nostre domicili no és aquí.
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ACTUALITAT: CULTURA

Els Reis d’Orient 
visiten la vila
L’edifici modernista d’inicis del segle XX es renova 
amb nou mobiliari, noves parades i un pla d’acció de 
futur per potenciar la competitivitat i sostenibilitat 
del mercat

Després d’un llarg viatge, 
Ses Majestats d’Orient van 
arribar a Caldes d’Estrac 
amb el seu seguici de patges 
i regals. Van fer-ho amb tren, 
per després passejar per la 
vila en la Cavalcada. Els in-
fants caldencs els van rebre 
amb fanalets, van poder 
lliurar-los les seves cartes i 
rebre, el 6 de gener, els tan 
esperats regals. 

El Carnaval 
omple els 
carrers de festa

Caldes d’Estrac, seu de 
la Trobada d’Entitats de 
Recerca Local i Comarcal 
del Maresme 2024

Gran èxit en els actes de celebració, amb concursos 
i correbars que van animar el poble

A mitjans de febrer, Caldes 
d’Estrac va celebrar el seu 
tradicional Carnaval, omplint 
els carrers de festa i disbau-
xa. Els actes van començar 
amb un espectacle infantil a 
la Sala Cultural a càrrec de 
Toni Vives i la Banda dels 
Nassos. A les 19 h, es va dur 
a terme el correbars amb 
la xaranga Always Drinking 
Marching Band, recorrent el 
centre del poble.

El Mercat va acollir 
l’entrega de premis del VIII 
Concurs de Disfresses i 

Historiadors i investigadors es van reunir per presentar 
comunicacions inèdites sobre la recerca patrimonial i 
històrica dels municipis del Maresme

El dissabte 25 de maig, 
Caldes d’Estrac va acollir la 
Trobada d’Entitats de Re-
cerca Local i Comarcal del 
Maresme a la Sala Cultural. 
Aquesta jornada gratuïta, 
protagonitzada per his-
toriadors i investigadors, 
va incloure la presentació 
de comunicacions inèdites 
sobre la recerca patrimonial 
i històrica dels municipis del 
Maresme.

La ponència principal va 
abordar el tema de la pri-
mera estació de salvament 
marítim de la Península, co-
neguda com “els Nàufrags”, 
establerta a Caldes d’Estrac 

a inicis del segle XX. A més, 
es van desenvolupar temes 
relacionats amb activi-
tats econòmiques, socials i 
culturals a la platja, com guin-
guetes, banys, instal·lacions 
lúdiques o esportives, i acti-
vitats econòmiques com la 
construcció nàutica i el ca-
botatge costaner.

La trobada va ser una ini-
ciativa de l’Arxiu Comarcal 
del Maresme, l’Ajuntament 
de Caldes d’Estrac, l’Institut 
Ramon Muntaner, la Coordi-
nadora de Centres d’Estudis 
de Parla Catalana i el Consell 
Comarcal del Maresme.

Comparses, seguit de la 
Nit de Tapes amb DJ Ricky 
Vives. La jornada va culminar 
amb una festa a la Sala Cul-
tural amb DJ Henry Jones.

Els premiats van ser: 
Ovnis/Aliens de Carla Mas-
sana (comparsa infantil), 
Les Bufones d’Alícia Bosch 
(comparsa adults), Idoia Puig 
(disfressa infantil) i Johnny 
- Stanley de KISS (disfressa 
adult). Moltes gràcies a tots 
els participants i als restau-
radors per fer-ho possible.

ACTUALITAT: CULTURA

Revetlla de Sant Joan amb foc a 
la platja i la flama del Canigó

Enguany la celebració ha 
tingut un contingut especial. 
Primer, perquè la pila del foc, 
s’ha desplaçat a la Platja dels 
Tres Micos i segon, perquè 
s’ha encès amb la flama del 
Canigó que voluntaris enca-
pçalats pel regidor Xavier 
Herrero, han transportat 
i custodiat, fins al mateix 
moment d’encendre la 
foguera.

Feia just cinquanta anys 
(1974) que la Flama va arri-
bar per primera vegada a 
Caldes i a només dos altres 
pobles del Maresme. Llavors 
va encendre les quatre fo-
gueres que hi havia. Des de 
llavors ha plogut molt i s’ha 
escampat més, però en el 
seu dia va causar sensació. 
I també en anys següents 
quan voluntaris la transpor-

El Dipòsit Documental (DDP) a la Diada 
dels Arxius

El diumenge 9 de juny es va 
celebrar el Dia Internacional 
dels Arxius. Tot i que Caldes 
d’Estrac no té un arxiu propi, 
l’Ajuntament ha habilitat un 
Dipòsit Documental Provi-
sional (DDP) on es recopila 
tot el material històric, docu-
mental i patrimonial. Aquest 
dipòsit és gestionat per un 
grup de voluntaris encapça-
lat per Mercè Artigas, que 
classifiquen els materials 
abans de traslladar-los a 
l’Arxiu Comarcal de Mataró.

Per commemorar aques-
ta diada, el passat divendres 
7 de juny, l’Arxiu Comarcal 
del Maresme va organitzar 

L’Arxiu del Comarcal del Maresme va organitzar 
una sessió sobre la seva tasca

una sessió pública sobre els 
arxius i la seva tasca, re-
transmesa en directe per 
Vilassar Ràdio. L’alcalde, 
Albert Batlle, va partici-
par en la darrera taula de 
la sessió, parlant sobre la 
funció dels arxius municipals 
en la recollida i conservació 
de materials històrics. Batlle 
va destacar la feina de re-
cuperació i classificació de 
materials a Caldes d’Estrac 
i va agrair la tasca de l’Arxiu 
Comarcal de Mataró en la 
preservació del patrimoni 
local.

taven caminant o corrents 
amb torxes o llànties prepa-
rades a l’efecte

Abans d’encendre la fo-
guera, l’alcalde, Albert Batlle, 
es va dirigir als presents 
per ressaltar el significat 
de l’acte i de la flama. Des-
prés, el foc va donar pas 
a la revetlla que havia 
preparat l’Associació de 
Pescadors i l’Àrea de Festes 

de l’Ajuntament. Sopar po-
pular, concert de “Yes to all” 
i elsd DJ Almax Brothers, 
justament amb l’entusiasme 
i civisme majoritari, van 
allargar la vetllada fins ben 
entrada la nit.
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ACTUALITAT: ESPORTS

Rècord de participació a 
la Cursa de Caldes
Més de 650 inscrits i inscrites van completar tot el recorregut

La Cursa Popular de 
Caldes d’Estrac 3 Viles se 
supera i aquest 2024 ha 
tornat a captivar espor-
tistes i espectadors de tot 
el territori maresmenc i 
català, superant el rècord 
d’inscripcions d’anteriors 
edicions. I és que en la 34a 
edició d’aquesta tradicional 
cursa s’hi van apuntar un 
total de 605 persones de di-
ferents categories.

En un diumenge en què 
la pluja va fer acte de 
presència, les condicions cli-
matològiques tampoc van 
frenar l’ímpetu i l’energia 

desbordant dels corredors 
i les corredores, que van 
gaudir d’un entorn idíl·lic i 
d’una jornada esportiva que 
va esdevenir tot un èxit or-
ganitzatiu i de participació. 

L’Ajuntament de Caldes 
d’Estrac felicita les persones 
guanyadores i vol traslla-
dar un agraïment especial a 
totes les persones volun-
tàries, la Policia Local dels 
diversos municipis implicats, 
la Brigada Municipal, la Creu 
Roja, el Club Patinatge Ar-
tístic i Caldetes Esports i 
Cultura per garantir que la 
34a edició de la Cursa Popu-

lar es convertís, novament, 
en una gran demostració de 
planificació i implicació social.

La Cursa Popular, orga-
nitzada per l’Àrea d’Esports 
de l’Ajuntament de Caldes 
d’Estrac amb el suport de 
Gesport i dels Ajuntaments 
de Sant Andreu de Llavane-
res i Sant Vicenç de Montalt, 
va transcórrer principal-
ment vora del mar, tot fent 
incursions també pels prin-
cipals carrers del municipi 
i passant per Sant Andreu 
de Llavaneres i Sant Vicenç 
de Montalt. Amb l’Esplanada 
Can Muntanyà com a punt 

de sortida i d’arribada,  la 
competició va significar, una 
vegada més, una experiència 
inoblidable per a totes les 
persones participants. La 
cursa, a més, va ser prova 
oficial del Circuit Maresmenc 
de Curses 2024 promoguda 
per Gesport i Championchip.

ACTUALITAT: ESPORTS

La Cursa Popular 
de Caldes d’Estrac 
3 Viles se supera i 
aquest 2024 ha tornat 
a captivar esportistes 
i espectadors de tot el 
territori maresmenc 
i català, superant el 
rècord d’inscripcions 
d’anteriors edicions.

El CPA Caldes d’Estrac continua 
creixent i triomfant
El seu èxit es deu al treball constant i la dedicació de tots els seus membres i entrenadors

El Club de Patinatge Artís-
tic (CPA) Caldes d’Estrac no 
deixa de sumar èxits i ampliar 
la seva base de patinadors. 
Cada vegada més esportis-
tes d’arreu de Catalunya es 
traslladen per patinar sota el 
nom de Caldes, i alhora, creix 
el nombre de nens i nenes del 
municipi que s’endinsen en 
aquest apassionant esport. 
Aquest any, el CPA Caldes 
d’Estrac ha explorat noves 
modalitats com el Lliure, 
el Solo Dance, el Quartet i 
el Xou, obtenint resultats 
destacats. Entre els asso-
liments més notables de la 
temporada es troben:

Carla Escrich, subcam-
piona del món i campiona 
d’Europa.

Biel Llobet, campió de la 
Copa del Món, subcampió 
d’Espanya i classificat per la 
Copa d’Europa.

Quartet júnior, sub-
campiones d’Espanya i, 
per primera vegada en la 
història del club, un grup 

classificat per al Campionat 
del Món, que se celebrarà al 
setembre.

Meritxell Miralles, sub-
campiona de Catalunya, 4ª 
d’Espanya i classificada per a 
la Copa d’Europa.

Marina Codina, 3ª de Ca-
talunya i 7ª al Campionat 
d’Espanya en la modalitat de 
Solo Dance.

Daniela Garcia, Paula Pi-
natelli, Paula Cabré, Judit 
Perez, Celia Rodriguez i Laia 
Molons, participants al Cam-
pionat d’Espanya.

Xou júnior, participants en 
el Campionat de Catalunya i 
campiones del Trofeu Inter-
nacional de Riccione.

Malgrat ser un club d’un 
municipi petit, el CPA Caldes 
d’Estrac continua crei-
xent. Més del 50% dels seus 
patinadors han obtingut 
classificació en campionats 
superiors, situant el club 
entre els deu millors de 
Catalunya. Aquest èxit es 
deu al treball constant i la 

dedicació de tots els seus 
membres i entrenadors, 
així com al suport de les fa-
mílies i la comunitat local. 
Amb una temporada encara 
per finalitzar, el CPA Caldes 
d’Estrac es prepara per 
seguir competint i demos-
trant el talent dels seus 
patinadors en l’escena na-
cional i internacional. 

Un any ple d’activitats al Club de 
Petanca

El Club de Petanca de 
Caldes d’Estrac ha tingut un 
inici d’any actiu, amb diver-
ses activitats que han anat 
des de competicions inter-
nes fins a esdeveniments 
especials. Les melés, cele-
brades cada dissabte a les 
instal·lacions de la platja, han 
estat un punt de trobada 
per als membres i per a qual-
sevol persona interessada a 
participar. 

Un dels esdeveniments 
més destacats ha estat el 
Torneig del Dia de Caldes, 
celebrat el 20 de juliol, en el 
marc de la Setmana Social 
del club. Aquest torneig ha 
comptat amb tripletes for-
mades per sorteig, on s’han 
repartit premis als quatre 
primers classificats. També 
s’espera amb ganes el Tor-
neig Infantil de Festa Major, 
que tindrà lloc el 24 d’agost, 

obert a infants de 4 a 12 
anys, així com el Torneig de 
Festa Major per a sèniors el 
31 d’agost, amb la participa-
ció dels residents de Caldes.

Melés i activitats socials
Durant els mesos d’estiu, 

les melés es realitzen els 
dimarts i els divendres a la 
nit, a les 21:00, per evitar les 
altes temperatures del dia. 
A més de les competicions, 
el club també organitza sor-
tides i activitats socials, com 
ara la sortida programada 
per a l’octubre, que estarà 
oberta a tots els interessats.

Crida a nous integrants
El Club de Petanca Caldes 

d’Estrac està obert a nous 
integrants. Tant si sou nous 
en el món de la petanca com 
si ja en sou experts, trobareu 
un ambient acollidor i amiga-

ble. Per a més informació o 
per inscriure’s a les activi-
tats, podeu contactar amb 
la junta directiva del club.

La quota anual per ser 
membre del club és de 20 €, 

una contribució mínima per 
gaudir de totes les activitats 
i esdeveniments programats 
al llarg de l’any. 
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Les recomanacions de
Can Milans

DESTAQUEM... La ploma

Taller d’escriptura creativa on explorarem les con-
dicions que afavoreixen la imaginació, la fantasia i la 
creativitat a l’hora d’escriure i on mirarem de trobar el 
nostre estil personal.

BIOGRAFIA DEL FOC
Gurt, Carlota

TALLER D’ESCRIPTURA CREATIVA
A càrrec de Calaix de Cultura.

LOS TRES MICOS DE LA PLAYA 

Ficció
Proa, 2023 

Els divendres 20 i 27 de setembre i 
9 i 25 d’octubre
Hora: de 17:30 a 19:30 h
Lloc: Biblioteca Can Milans

Tenía los pies helados, pero era la sensación 
deseada. Sentada en las rocas, me había descalza-
do dentro del mar, cosas de la circulación venosa, 
y observaba como el sol se escondía enfrente de mí 
en un desorden de colores entre amarillos, grises y 
rojos, que borraban el azul del cielo y se reflejaban 
en el agua. 
Vino a mi mente que esta playa se llama de los Tres 
Micos porque alguien apellidado Soldevila había 
colocado en la fachada de su casa una imagen de 
aquellos tres monos sabios, Mizaru, Kikazaru e 
Iwazaru, uno haciéndose el ciego, otro el sordo y el 
último, el mudo, y esa imagen definió aquel rincón 
en ese momento tranquilo y silencioso. A lo lejos se 
veían humanos con alas de colores, pero no les oía, 
y tampoco les dije nada. Sólo moví los pies, reno-
vando el frescor del agua y desvié la mirada hacia 
la espuma ligera que generaron mis movimientos. 
Contemplé el ocaso hasta que la oscuridad se 
cernió sobre todo lo que se podía ver; el mar se 
había vuelto negro, o gris marengo, y el leve burbu-
jeo, gris claro. Hora de irse. Y, de camino a mi 
destino, una vez secos y calzados los enrojecidos 
pies, pisé las baldosas en las que descansan los 
tres monos, me detuve y recordé el chiste gráfico 
del gran Chummy Chúmez que recitaba que “los 
derechos humanos son tres: ver, oír y callar”. 
Y pensé.

Conxi Far

La realitat és imprevisible i acostuma a 
tirar per terra els futurs que imaginem. 
Vivim a les fosques. ¿Quines conseqüències 
tindran les nostres decisions? Biografia 
del foc ens parla d’aquesta incertesa te-
rrorífica i alhora plena de possibilitats. 
Per les seves pàgines hi desfilen herois de 
l’angoixa i esclaus de l’amor, mares mori-
bundes, personatges que no saben on van 
ni com hi arribaran. Carlota Gurt ha creat 
un autèntic retaule de les relacions huma-
nes, des de l’enamorament més fulgurant 

fins al ressentiment més agre. Hi troba-
rem allaus i vides calcinades, però també 
mons prodigiosos sorgits de la destrucció. 
Alternant entre la ironia i un to gairebé 
confessional, l’autora ens convida a entrar 
en el seu univers amb una prosa addictiva i 
una llengua vivíssima que atrapen el lector i 
no el deixen anar.

Cal inscripció prèvia del 2 al 19 de setembre a 
la biblioteca o trucant al 93 791 30 25
Places limitades.

ESCOLA SAGRADA FAMÍLIA

El Festival Poesia i + 2024 deixa una 
empremta inesborrable
Caldes d’Estrac celebra l’èxit d’una edició del Poesia i + que consolida el seu compromís amb la cultura i 
les noves produccions artístiques

El Festival Poesia i + tanca 
una edició exitosa, consoli-
dant-se com una de les cites 
culturals més importants 
del Maresme i de Catalunya. 
Del 3 al 14 de juliol, Caldes 
d’Estrac va ser un dels epi-
centres del festival, acollint 

diverses activitats que van 
captivar el públic i van posar 
de manifest la riquesa artís-
tica del territori.

El festival va començar 
a Caldes d’Estrac amb 
una combinació de poesia, 
música i art contempora-

ni. Aquesta iniciativa va ser 
només el punt de partida 
d’una programació que va in-
cloure noms destacats com 
Mishima, que va inaugurar el 
festival amb un concert es-
pecial, Christina Rosenvinge, 
Ernest Crusats i Mar Pujol. 
Una de les novetats més 
ben valorades d’aquesta 
edició va ser la col·laboració 
amb altres festivals com 
l’Aphònica, Eufònic, Fira-
Tàrrega, La Lluna en Vers i 
PosidòniaFest. 

La cultura popular i les 
tradicions del Maresme van 
tenir un pes important al 
llarg del festival, amb pro-
postes que connectaven el 
territori i les arts contem-
porànies. Aquesta integració 
va ser especialment apre-
ciada a Caldes d’Estrac, on 
la comunitat de la vila es va 
bolcar en l’esdeveniment.

L’Escola Sagrada Família i la Fundació 
Palau organitzen la 8ª mostra ‘Petits 
grans artistes’
Ha estat exposada a la sala caldenca fins a mitjans de juny

L’alumnat de l’Escola Sa-
grada Família de Caldes 
d’Estrac, conjuntament amb 
la Fundació Palau, han orga-
nitzat durant aquest curs la 
mostra vinculada a la inicia-
tiva ‘Petits Grans Artistes’.

L’exposició, que s’ha pogut 
visitar a les instal·lacions 
de la Fundació Palau fins a 
mitjans de juny, estava inte-
grada per obres de diferents 
tallers i experiències relacio-
nades amb el món de l’art 
que han preparat els alum-
nes del centre durant aquest 
curs 2023-2024. Enguany la 

mostra es titula “Mare Nos-
trum” i el mar ha esdevingut 
l’eix temàtic de les creacions 
artístiques.

El projecte ‘Petits Grans 
Artistes’ es va implementar 
a l’Escola Sagrada Família el 
curs 2015-2016. La Marta 
Grané, mestra de música 
i art del centre, va ser es-
collida pel Departament 
d’Educació com a ‘Mestra 
que Transforma’, ja que és la 
docent impulsora d’aquesta 
iniciativa. 
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MISACEL·LÀNIA

Consells per prevenir 
els efectes de la calor 
aquest estiu

L’excés de calor pot supo-
sar un perill per a la salut i 
agreujar una malaltia cròni-
ca o provocar deshidratació 
i esgotament. Si l’exposició 
a temperatures molt altes 
es perllonga, la temperatu-
ra del cos pot elevar-se fins 
a nivells perillosos i es pot 
patir un cop de calor, un 
trastorn amb conseqüèn-
cies potencialment molt 
greus que requereix atenció 
mèdica immediata.

En destaquen sis consells:
1. Beu aigua sovint, encara que no tinguis set.
2. Evita sortir a l’exterior durant les hores de màxima 

calor. A casa, controleu la temperatura:
• Tanqueu les persianes de les finestres on toca el sol 

directament durant les hores de sol.
• Obriu les finestres a primera hora del matí i durant 

la nit per ventilar la casa. 
3. Roman en espais climatitzats

• Al carrer, eviteu el sol directe.
• Utilitzeu roba lleugera, de colors clars i que no sigui 

ajustada.
• Al cotxe mai no hi deixeu infants, persones fràgils o 

mascotes amb les finestres tancades.
• Aprofiteu alguns equipaments públics amb climatit-

zació com a refugis climàtics.
• A la feina, eviteu riscos.
• Beveu regularment aigua fresca. No espereu a tenir 

sensació de set: procureu beure’n un got cada vint 
minuts

4. Tingues cura dels infants i de la gent gran
5. Porta roba lleugera i gorra o barret
6. Aplica’t protector solar

Com puc saber que 
algú pateix un cop 
de calor?

Recomanacions per protegir-vos del sol
• Utilitzeu un filtre solar amb factor de protecció a les radia-

cions A i B elevat (superior a 20).

• Apliqueu-lo sobre la pell ben seca per tot el cos i en quan-
titat suficient, uns 20 minuts abans de l’exposició al sol, 
sense oblidar les orelles, el nas i els llavis.

• Renoveu l’aplicació cada dues hores, després de banyar-
vos o si sueu molt

Extremeu les precaucions amb els nadons i 
els infants
• Eviteu exposar-los a les radiacions directes del sol, encara 

que estigui ennuvolat i, sobretot, eviteu que els toqui el sol 
directament sobre el cap. 

• Sempre han d’estar protegits amb roba i portar el cap 
tapat amb un barret que els protegeixi les orelles i el cla-
tell. Eviteu tapar completament el cotxet del nadó perquè 
pugui ventilar adequadament.

• Cal que utilitzin la protecció solar adequada per l’edat.

• Els infants petits estan especialment exposats a patir cops 
de calor i deshidratació. És important tenir-ho en compte 
i oferir-los aigua o llet materna/artificial perquè estiguin 
hidratats.

Els símptomes més fre-
qüents d’un cop de calor 
inclouen, entre d’altres, 
un augment de la tempe-
ratura corporal, mal de 

cap, nàusees i vòmits, pell 
envermellida, calenta i no 
suada, respiració i freqüèn-
cia cardíaca accelerades, i 
alteracions de l’estat mental 
o el comportament, com ara 
confusió, irritabilitat o deliri, 
o de consciència. Si patiu 
aquests símptomes o una 
persona propera, truqueu 
immediatament al 061 Salut 
Respon, ja que el cop de calor 
és una emergència mèdica. 
Traslladeu-vos a una zona 
d’ombra, no doneu a beure 
cap líquid, abaixeu la tem-
peratura de l’entorn, obrint 
finestres, traieu l’excés de 
roba i mulleu la persona amb 
aigua.

Podeu consultar l’espai CanalSalut 
per ampliar aquestes recomanacions.

Caldes d’Estrac estrena 
nova web amb motiu del 
Dia de Caldes

L’Ajuntament de Caldes 
d’Estrac va celebrar, el 
passat 9 de juny, el llança-
ment de la seva nova pàgina 
web, coincidint amb la ce-
lebració del Dia de Caldes. 
El nou portal, accessible a 
través de www.caldetes.
cat, ofereix una plataforma 
moderna i intuïtiva per a la 
ciutadania, amb l’objectiu de 
millorar la comunicació i els 
serveis en línia.

La renovada pàgina web 
incorpora diverses novetats 
i millores, com un disseny 
més accessible i adaptatiu 
per a dispositius mòbils, així 

MISCEL·LÀNIA

com una navegació més fàcil 
i ràpida. Els usuaris poden 
trobar informació actua-
litzada sobre les activitats 
municipals, esdeveniments 
locals i serveis disponibles, 
a més de tenir accés direc-
te a tràmits administratius i 
altres recursos útils.

L’Ajuntament convida 
tothom a visitar la nova web 
de Caldes d’Estrac a calde-
tes.cat i a descobrir totes les 
seves funcionalitats i contin-
guts actualitzats.

S’avança en la planificació 
urbanística del futur
A més del Pla General (POUM) també es treballa en el Pla de Protecció del Patrimoni (PEPPiC)

A més de la redacció del 
nou Pla d’Ordenació Ur-
banística (POUM) que ja fa 
temps que està en marxa i 
és previst que pugui apro-
var-se inicialment abans 
acabi 2024, l’Ajuntament 
també està treballant en 
la redacció del nou PEPPiC 
(Pla Especial de protecció 
del patrimoni arquitectònic, 
històric i ambiental), gràcies 
a la contractació que ha fet 
la Diputació de Barcelo-
na d’un equip professional 
especialitzat.

El passat mes d’abril, en un 
acte públic a la Sala Cultural 
es va presentar el projecte i 
des de llavors s’ha recopilat 
tota la informació històri-
ca i tècnica i ja s’han visitat 

força habitatges per pro-
cedir a la catalogació dels 
seus elements que mereixin 
ser protegits. En total, des 
de l’àrea d’Urbanisme s’han 
enviat més de dues-centes 
cartes als propietaris, de-
manant poder accedir als 
immobles. 

Poc més del 60% ja s’ha 
visitat. La resta, o no ha 
contestat, o senzillament no 
ho ha autoritzat. En aquest 
sentit, Albert Batlle, alcalde 
i regidor d’Urbanisme expli-
ca que “que no es visiti una 
casa no vol dir que no es 
pugui catalogar, més aviat al 
contrari, es classificarà to-
talment sense precisar els 
elements a conservar i, per 
tant, sense opcions de po-

der-hi fer obres ni reformes 
sense autorització i catalo-
gació detallada prèvia”.

En aquests moments 
-estiu 2024- l’equip redac-
tor està elaborant el llistat 
provisional d’elements del 
Pla, que a més d’habitatges 
inclou ambients, carrers 
i paisatges. De cada d’un 
se’n farà una fitxa detallada 
on  constaran els elements 
catalogats i les mesures de 
protecció necessàries. És 
previst que a final d’any ja es 
pugui disposar d’aquestes 
fitxes.

Batlle destaca que en 
ambdós casos, a part del 
necessari consens polític de 
tots els grups municipals, 
també es contemplaran ac-

cions diverses de participació 
ciutadana amb l’objectiu 
que els plans acabin essent 
àmpliament coneguts, con-
sensuats i acceptats. 

L’Ajuntament estableix un 
conveni amb la Fundació 
Bienestar Animal per una 
ambulància d’animals

El passat mes de juny es 
va signar amb la Fundació 
Bienestar Animal un conveni 
de col·laboració mitjançant 
el qual la Fundació es farà 
càrrec del trasllat dels ani-
mals ferits, perduts, etc… 
del municipi als centres 
veterinaris o al lloc on co-
rrespongui. Aquest trasllat 
es durà a terme amb una 
ambulància preparada pel 
trasllat dels animals i per 
personal especialitzat. 

Aquest servei de trasllat i 
recollida també està disponi-
ble per a totes les persones 
del municipi que necessitin el 
servei i el seu cost varia en 
funció del destí. En tot cas, 
es poden consultar tant les 
tarifes com tots els serveis 
que ofereix la Fundació a la 
seva web: fundacionbienes-
taranimaldeespana.es.
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CALDES D’ESTRAC A INSTAGRAM
@carnelosila @quesecueceenbcn@isor410 @marc.lic.nasica

#caldesdestrac#caldetes

Si voleu anunciar i/o publicar qualsevol  activitat de la 
vostra entitat, envieu-nos material gràfic i un resum al 

correu electrònic:

cdst.premsa@caldetes.cat

Estigues al dia de totes les novetats de Caldes 
d’Estrac seguint-nos a les xarxes socials:

ajcaldetes ajcaldetes ajcaldetes 
Amb l’objectiu d’optimitzar recursos 

i millorar la distribució de la revista 
Portada, l’Àrea de Comunicació de 
l’Ajuntament de Caldes d’Estrac ha 
creat una llista de subscriptors de 
manera que el butlletí municipal només 
es repartirà entre els veïns i les veïnes 
de Caldes d’Estrac que formin part 
d’aquesta llista. Les subscripcions són 
gratuïtes. 

Els veïns i les veïnes que vulgueu 
continuar rebent la revista Portada a 
casa vostra o a través d’una adreça 
de correu electrònic només haureu 
d’omplir un formulari al web municipal: 

(http://www.caldetes.cat/
portadasubscripcio) 

DISTRIBUCIÓ DEL BUTLLETÍ MUNICIPAL PORTADA

o adreçar-vos a l’OAC (Plaça de 
la Vila s/n. Telf: 93 791 00 05) de 
dilluns a  divendres de 9 a 14 hores. 

D’altra banda, es recorda que 
la revista es podrà continuar 
descarregant de forma gratuïta des 
del web municipal i també la podreu 
trobar en versió impresa a diversos 
punts del municipi: 

· EQUIPAMENTS: Mercat 
municipal, biblioteca Can Milans, 
La Fabriqueta, Balneari Termal, 
Casal d’Avis, Fundació Palau

· SERVEIS:  La Caixa, l’Estanc, SIGE

· RESTAURANTS:  La Tasqueta

· GUINGUETES: Sotavent, Solstici, 
Melé platja, Ostres quin raconet!

· BARS: El niu, TÊte a tÊte, el 
Porronet, Pà i Café, La Granja

· BOTIGUES: Perruqueria 
MJ, Strac Styles, Marta 
Perruqueria,  Ca l’Adela

Catalunya i els seus Ajun-
taments necessiten un 
govern i que aquest governi

I això, amb l’actual aritmèti-
ca parlamentària només 
passa per un govern de ma-
joria progressista del PSC, 
ERC i Comuns. No hi ha una 
altra sortida, ni alternativa 
possible.

No hi ha una majoria inde-
pendentista, els números 
són els que són. Hi ha una 
minoria que pot operar 
com a una minoria de blo-
queig i el nostre país porta 
massa anys instal·lat en una 
paràlisi amb massa conse-
qüències negatives i pèrdues 
d’oportunitats per al conjunt 
dels municipis i de les catala-
nes i els catalans. 

Les i els socialistes cata-
lans, de la mà d’en Salvador 
Illa, demanem sensatesa, 
transversalitat i compromís.

Ara, més que mai, cal an-
teposar els interessos de 
Catalunya, els interessos dels 
seus ciutadans i ciutadanes, 
als interessos partidistes.

El PSC continua treba-
llant per articular l’única 
majoria possible, una ma-
joria progressista que 
treballi per recuperar tants 
anys perduts, per una millor 
Catalunya, més pròspera, 
amb més oportunitats, més 
verda, més feminista, on 
l’única prioritat siguin les 
persones i els seus drets, 

amb una millor educació i 
uns millors barris i infraes-
tructures. Un Govern que 
treballi al costat dels Ajun-
taments, de la mà dels seus 
alcaldes i alcaldesses, que 
massa temps porten ja tre-
ballant sols.

Les i els socialistes hem 
trepitjat el territori, tot Ca-
talunya, i tenim respostes als 
problemes reals de les cata-
lanes i els catalans.

Seguirem treballant per fer 
realitat el que la majoria ha 
decidit a les urnes. 

No tot està per fer, però 
tot és possible

Parafrasejant el conegut 
poema de Martí Pol, i des-
prés d’un any de mandat i per 
tant, de contacte real, intens 
i permanent amb la realitat 
i la gestió municipal, podem 
dir que s’ha fet molta feina, 
s’ha voltejat l’ajuntament 
com un mitjó, actualitzant i 
reposant accions, mancan-
ces i finances, que apunten 
cap a una notòria transfor-
mació que progressivament 
i per força, cada dia, s’anirà 
fent més palpable.

Del treball extern que s’ha 
fet ja en parlen les evidèn-
cies. De les mancances -que 
n’hi ha- també. De l’intern, 
potser molt més intens, no 
tant, perquè sovint no és 
visible, però si ho són i ho 
seran els seus efectes. De 
la il·lusió i del compromís, 
per molt que soni a tòpic, ja 
no cal ni parlar-ne perquè 
poden ser igualats, però 
segur, no superats.

Només fa 14 mesos del sòlid 
govern de coalició GdE-JxC 
que ha entomat el repte de 
posar al dia la maquinària 
municipal per oferir un bon 
i millor servei al conjunt de 
la ciutadania. Costa temps 
i diners fer possible que tot 
funcioni i no és tan fàcil com 
podria semblar. Però, com 
diu el poeta, no tot està per 
fer. Deunidó el que s’ha fet.

Per això, des de GdE diem 
que avui encara “tot és pos-
sible”. Aquelles qüestions 
que encara no s’han concre-
tat però que ja s’han apuntat, 
s’han començat de nou o  
senzillament s’han reprès de 
l’acció de governs anteriors, 
ben segur i per poc que sigui 
factible, més aviat que tard, 
aniran consolidant l’acció del 
govern i el devenir més im-
mediat del nostre poble.

La definició urbanística, la 
protecció del patrimoni, la 
pacificació de la NII, el so-
terrament de la riera, les 
platges i els seus serveis, la 
planificació escolar, la millora 
de la seguretat ciutadana, la 
modernització xarxes (aigua, 
enllumenat, fibra òptica) i 
dels equipaments, l’estalvi 
energètic, són només alguns 
dels grans temes que es 
conjuguen directament amb 
els del dia a dia, de mante-
niment, reparació i de les 
petites grans obres que fan 
possible la millor qualitat de 
vida pels vilatans.

No és fàcil, però com vam 
dir en el seu dia, Caldes ens 
il·lusiona!. 

Aquí estem, i aquí seguirem, 
fidels al nostre compromís.

Bon estiu i bona festa 
major.

ERC de Caldes va de-
manar una rectificació al 
Capgròs per una publica-
ció referent a l’Hotel Colón 
a portes de les eleccions 
catalanes, per informació 
tendenciosa i manca de rigor 
periodístic. Poc després, el 
mateix mitjà va publicar el 
següent:

https://www.capgros.com/
actualitat/maresme/forat-
hotel-colon-caldes-estrac-
no-es-tan-greu_812883_102.
html. Agraïm l’escrit que ens 
va fer arribar el periodista 
de la notícia del Capgròs, així 
com aquesta darrera publi-
cació seva.

D’altra banda, en resposta 
a la petició de rectificació 
per part del govern en el 
ple del 3/6, volem expressar 
que ens refermem amb tot 
l’exposat en el citat escrit, 
només volent aclarir que 
quan vam demanar al Ca-
pgròs que rectifiqués i que 
no es deixés coaccionar per 
l’actual govern, no donàvem 
per fet que en aquest cas 
en concret hi hagués hagut 
coacció.

Aprofitem per deixar-vos 
aquí un paràgraf d’aquell 
escrit publicat a les nostres 
xarxes:

“El govern actual ha fet 
publicacions sobre l’hotel 
Colón de forma tendencio-
sa, i que falten a la veritat, 
sobre el deute acumulat per 
criticar la gestió anterior, 

però no ha fet cap publi-
cació quan es va cobrar el 
juliol del 2023 uns 100.000 
EUR, i a finals de l’any passat 
uns altres 600.000 EUR 
d’aquest deute, fent un total 
de 700.000 EUR. Només en 
va fer una tímida menció a la 
notícia del Pressupost 2024 
a la web municipal, i en el ple 
on va presentar la liquida-
ció del 2023, i atribuint-se 
el seu cobrament com a 
mèrit propi. Com dèiem, el 
pagament per part del nou 
propietari d’aquest deute 
pels IBI endarrerits havia 
de ser per llei i era conegut i 
anunciat pel govern anterior 
a la notícia del 16/6/23.”

Relleu en els nostres cà-
rrecs electes:

En el ple del 18/6, no pu-
blicitat ni retransmès a 
YouTube, a banda d’alguns 
assumptes d’urgència, 
va prendre possessió del 
càrrec de regidor l’Òscar 
Baró Clariana, alcalde en 
el darrer tram del mandat 
anterior. Ho va fer relle-
vant l’Ann Marie How Kwok, 
qui va renunciar el 25/3, 
per trasllat a un altre país. 
Aprofitem per desitjar-los el 
millor, i desitjar-vos a totes i 
tots un bon estiu!

JA PORTEM UN ANY! 

Ja fa un any que el nou 
Govern Municipal va co-
mençar a caminar, un 
trajecte no gens fàcil, però 
engrescador. La manca de 
tresoreria per assumir els 
compromisos i la falta de 
pressupost pel que quedava 
del 2023, acompanyat per la 
falta de projectes de poble, 
no ha estat un impediment 
per a nosaltres.

Hem agafat el toro per les 
banyes i hem afrontat els 
reptes que teníem al davant. 
Primer per començar a 
endreçar l’administració po-
sant-nos al capdavant i anar 
prenent les decisions que 
calien, moltes d’elles poster-
gades en el temps; enllestint 
un pressupost realista per 
l’any que ara ens trobem, 
preparant els projectes de 
futur, alhora que hem dema-
nat finançament alternatiu 
per la seva execució a través 
de les línies de subvencions 
existents i que fins ara no 
s’havia plantejat de tocar; 
atenent a la ciutadania en el 
dia a dia, a la vegada que hem 
aconseguit aturar l’entrada 
massiva, fins ara habitual, de 
demandes judicials, havent 
acumulat una setantena 
fins al 2023, i que ara, a cop 
d’implicar-nos en els pro-
blemes, estem disminuint. 
Moltes d’elles eren per falta 
d’atenció i/o empatia cap al 

demandant, i moltes altres 
provocades per no resoldre 
el problema en el seu inici, 
generant l’efecte bola de 
neu.

La prova està en el fet que 
en aquest primer any ja hem 
rebut més de 580.000,00€ 
en línies de subvencions per 
inversions, que equivalent a 
les rebudes en els darrers 
5 anys en el seu conjunt per 
al mateix concepte; tot i que 
estem a l’espera de rebre de 
noves que ja hem demanat i 
seguim demanant.

Els arranjaments a la via 
pública de petites actua-
cions deixades durant anys, 
però que acaben fent el pro-
blema gran, ha estat una de 
les feines que es comencen a 
notar.

No oblidem, però, que 
tan sols fa un any que hem 
arribat, i capgirar una admi-
nistració com és el nostre 
ajuntament amb els recur-
sos limitats (sempre en 
falten) no es produeix en tan 
poc temps. A tots aquells 
que ens heu fet confiança i 
als que ens demaneu millo-
res, nosaltres us demanem 
paciència per a poder-hi 
arribar i complir els nostres 
objectius, que no són altres 
que la gestió de la millor 
manera possible d’allò que 
és de tots i vetllar pel vostre 
benestar.

ELS GRUPS MUNICIPALS ELS GRUPS MUNICIPALS
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